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Reactie college op schriftelijke 1STE termijn raad  

Kadernota 2020 – overzicht 
 

PROGRAMMA SOCIAAL DOMEIN 

DOELENBOOM SOCIALE ZAKEN 

Onderwerp: WSW 
Vanuit de fractie(s): GBT 
Vraag: 

De totale kosten van WSW (Soweco en Larcom) waren vorig jaar 362.000 euro lager. Kijkend naar 
het meerjarenperspectief van Soweco, zoals gepresenteerd aan de raad, dalen de kosten verder van 
5,2 miljoen naar 3,5 miljoen euro, dat wordt verdeeld over de zes deelnemende gemeenten. In 
hoeverre wordt dit voordeel straks verwerkt in de meerjarenbegroting? 

 
Reactie college: 
Gezien de dynamiek rondom Soweco en het lopende onderzoek naar de toekomst van de uitvoering 
van het SW is het nu niet aan te bevelen de meerjarenbegroting naar beneden bij te stellen. 
Aanpassing van de meerjarenbegroting kan plaatsvinden na besluit over voornoemd onderzoek (en na 
financiële doorrekeningen). 

 
Onderwerp: tegenprestatie bijstand 
Vanuit de fractie(s): VVD 
Vraag: 
Hoe gaat de gemeente Twenterand om met het leveren van een tegenprestatie ihkv 
ontvangen bijstand? 
 
Reactie college:   
Een tegenprestatie is een onbetaalde maatschappelijke nuttige activiteit. De mensen die een 
tegenprestatie uitvoeren zijn (nog) niet klaar voor het arbeidsproces maar zij kunnen wel iets doen voor 
hun uitkering. Denk bijvoorbeeld aan het verrichten van vrijwilligerswerk bij de sportclub. In Twenterand 
wordt het dus toegepast. Voorbeelden van organisaties waar de tegenprestatie wordt verricht: 
Evenmens, Vluchtelingenwerk en het Taalpunt. Ieder jaar wordt de groep mensen die een 
tegenprestatie uitvoert thuis bezocht om te bezien of er doorstroommogelijkheden zijn richting werk.  
 
Onderwerp: kosten minimabeleid 
Vanuit de fractie(s): VVD 
Vraag: 
Minimabeleid (bewindvoeringskosten); kosten stijgen sneller dan verwacht; wat is de reden en 
waarvoor dient te toevoeging van 80.000, = precies?   
 
Reactie college: 
Van beschermingsbewind is sprake wanneer iemand die niet zijn eigen huishoudboekje kan beheren, 
door de rechter een bewindvoerder krijgt toegewezen. Die krijgt de zeggenschap over de inkomsten en 
uitgaven. De rechter is bepalend; gemeenten meer de rol van “toeschouwer” in plaats van 
“scheidsrechter” in dit proces.  
 
De rekening van de bewindvoering komt in ongeveer 40 % van de gevallen bij gemeenten terecht (in 
casu wordt er bijzondere bijstand verstrekt), omdat wij als gemeente opdraaien voor de kosten 
wanneer inwoners er zelf de middelen niet voor hebben. De sterke stijging van kosten binnen het 
minimabeleid is vooral te wijten aan de stijging van verstrekte bijzondere bijstand voor 
bewindvoeringskosten en BTW stijging naar 21% in combinatie met een (geringe) volumestijging. 
  
Deze sterk stijgende trend blijkt voor vrijwel alle Nederlandse gemeenten te gelden. De gemeente 
Twenterand is in samenwerking met de “Stadsbankgemeenten” bezig om meer regie in het 
bewindvoerdersproces te krijgen. 
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Onderwerp: Arbeidsmarkt / minimabeleid 
Vanuit de fractie(s): SGP 
Vraag: 
- Welke actie kan ondernomen worden voor een zo effectief mogelijke voorlichting op scholen met 

betrekking tot toekomstkansen op de arbeidsmarkt? 
- Bij de verhoging van het budget minimabeleid rijst voor de SGP de vraag een deel van deze 

middelen in te zetten om oneigenlijk gebruik te signaleren respectievelijk te voorkomen. Welke 
mogelijkheden ziet het College hiervoor? 

- Het aantal uitkeringsgerechtigden neemt toe, ondanks de huidige arbeidsmarktsituatie. De 
doelstelling dat ieder in staat wordt gesteld mee te doen op de arbeidsmarkt heeft de instemming 
van de SGP. Onze vraag hierbij is wat van betrokkenen zelf wordt verwacht en wat de consequenties 
zijn als de geboden kansen niet worden benut? 

- Hoe wordt voorkomen dat cumulatieve uitkeringen zodanig hoog zijn dat meedoen op de 
arbeidsmarkt wordt ontmoedigd? 
 

Reactie college: 
- Deze acties worden opgepakt vanuit de regio aansluiting onderwijs arbeidsmarkt en wordt 

opgepakt door de scholen zelf. Denk aan inzicht in kansberoepen. 
- Over ons handhavingsbeleid in het Sociaal Domein is uw fractie op 23 april 2019 geïnformeerd 

tijdens een raadsinfo. De kern van ons Handhavingsbeleid is Twenterandse cliënten goed te 
informeren over hun rechten en plichten om zo onbewuste overtreding van regels te voorkomen.  
Dit is ook de handhavingsbasis voor ons minimabeleid. De reden voor verhoging van het budget 
voor minimabeleid ligt niet in een stijging van het oneigenlijk gebruik, maar vooral in de stijging van 
bewindvoeringskosten. De extra middelen zijn nodig voor de toekenningen en dus voor de 
genoemde kostenstijgingen.  

- Allereerst merken wij op dat het aantal uitkeringsgerechtigden in het laatste jaar juist is afgenomen. 
In de Twentse arbeidsmarktmonitor (mei 2019) staat bij de tabel ontwikkeling Participatiewet-
uitkeringen Twente en Twentse gemeenten voor de laatste 12 maanden voor Twenterand een 
teruggang 6,3%, van 493 (maart 2018) naar 462 (maart 2019). Zie ook 
https://www.regiotwente.nl/werken-aan/arbeidsmarkt/arbeidsmarktmonitor. Indien een persoon een 
uitkering van de gemeente ontvangt, dan hangen daar ook verplichtingen aan zoals het vinden van 
werk. Indien een persoon hier niet aan meewerkt dan wordt hierop gehandhaafd middels 
hersteltermijnen, opleggen van een maatregel of beëindiging van de uitkering.  

- De hoogte van de uitkering, kan niet meer zijn dan de bijstandsnorm. Uiteraard komt men wel in 
aanmerking voor toeslagen via de belastingdienst en allerlei financiële regelingen zoals het 
minimabeleid waar men gebruik van kan maken. Werken loont in die zin dan soms niet.  

 
Onderwerp: Gerichte communicatie minimabeleid 
Vanuit de fractie(s): PvdA-GL 
Vraag: 
Is het College bereid om naast het continueren van het minimabeleid met de daarbij behorende 
middelen ook te investeren in gerichte communicatie en dit te doen in samenwerking met het 
Taalpunt? 

 
Reactie college: 
Momenteel is een nieuwe aanpak schulden in ontwikkeling. Hierin wordt automatisch verbinding 
gemaakt met het minimabeleid. Samenwerking zoeken met het Taalpunt is een goede suggestie.  

 
Onderwerp: Statushouders  
Vanuit de fractie(s): SGP 
Vraag: 
Van hoeveel statushouders is te verwachten dat zij naar hun land van herkomst terug zullen 
keren? Welke mogelijkheden zijn er om hun kansen daarbij te vergroten?  
 
Reactie college: 
Daar is geen zicht op.  
Wij gaan daar als gemeente niet over.  
 
 

https://www.regiotwente.nl/werken-aan/arbeidsmarkt/arbeidsmarktmonitor
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Onderwerp: Nieuwe Twenteranders 
Vanuit de fractie(s): PvdA-GL 
Vraag: 

− Wat doet het College om zorg te dragen dat ‘Nieuwe Twenteranders” zo snel mogelijk 
inburgeren en participeren in Twenterand en wordt er nu al ingezet op duale trajecten? 

− Is de gemeente al gestart met de voorbereidingen voor de nieuwe taak binnen inburgering? 
 
Reactie college: 
De kern van ons uitvoerings/re-integratiebeleid betreffende nieuwe Twenteranders is een goede 
samenwerking met ketenpartners (te denken is aan Mijande, Vluchtelingenwerk Oost Nederland, St. 
Boot, St. Manna) en onze hands-on mentaliteit. Als (re-integratie)instrumenten zetten wij in: 
 •  Extra taallessen naast de verplichte inburgeringslessen; 
•  Het taalmaatjesproject; 
•  Reguliere re-integratieinstrumenten. 
  
Tijdens de raadsinfo van 23 april 2019 is aangegeven dat onze aanpak heeft geleid tot een uitstroom 
van 25 nieuwe Twenteranders en een gedeeltelijke uitstroom van 10 nieuwe Twenteranders in het 
kalenderjaar 2018.  
  
In Twents verband bereiden wij ons voor op de komst van de nieuwe wet inburgering. Regionaal 
buigen wij ons onder andere over de nieuwe brede intake, de uitdagingen van de het 
nieuwe  inburgeringsstelsel en de (wettelijke verplichte) financiële ontzorging van nieuwe 
Twenteranders.  
 
Onderwerp: Oneigenlijk gebruik 
Vanuit de fractie(s): SGP 
Vraag: 
Welke concrete maatregelen neemt het college om oneigenlijk gebruik binnen het Sociaal Domein te 
bestrijden?  
 
Reactie college: 
Over de concreetheid van ons handhavingsbeleid in het Sociaal Domein is uw fractie geïnformeerd 
tijdens de raadsinfo van 23 april 2019. Het meeste oneigenlijk gebruik kan worden tegengegaan 
door onze cliënten goed te informeren en aan te spreken op hun gedrag. In het 
Handhavingsbeleidsplan Sociaal Domein zijn daarnaast concrete activiteiten opgenomen, die allen 
dienen te leiden tot meer naleving van de regels.  
 

- Onderwerp: Aantal aanvragen bijzondere bijstand 
Vanuit de fractie(s): PVV 
Vraag:  
Kan het college ons nader informeren over de enorme stijging van het aantal aanvragen bijzondere 
bijstand? Over de hoofdoorzaak en de overige oorzaken.   
 
Reactie college: 
Het aantal aanvragen is niet enorm gestegen, de kostenstijging van de bijzondere bijstand wordt 
voornamelijk veroorzaakt door kostenstijging bij de bijzondere bijstand voor bewindvoeringskosten.  
Een deel van de kostenstijging is hierbij veroorzaakt door wijziging van het BTW tarief. 
 
Onderwerp: Jeugd-, sport- en cultuurfonds 
Vanuit de fractie(s): PVV 
Vraag: 
Tevens willen wij weten hoe het komt dat in 2019 maar liefst 163 personen een beroep doen op het 
jeugd-, sport- en cultuurfonds. In 2016 waren dit nog maar 56 aanvragen. 
 
Reactie college: 
Deze stijging komt door de grotere bekendheid van het jeugdsportfonds en jeugdcultuurfonds. De 
gemeente Twenterand heeft zich in juli 2015 voor het eerst aangesloten bij deze fondsen.  
 
 



4 

 

Onderwerp: Collectieve zorgverzekering 
Vanuit de fractie(s): PVV 
Vraag: 
De Collectieve Zorgverzekering wordt in de volksmond, maar ook in de verzekeringsbranche, ook wel 
‘allochtonenverzekering’ genoemd. Dit verzinnen wij niet, dit stellen we vast. Kan het college aangeven 
hoeveel procent van de 1408 verzekerden, allochtonen zijn? En zal dit percentage in 2019 stijgen of 
dalen? En hoe komt het dat dit aantal al een paar jaar op hetzelfde niveau blijft hangen? 
 
Reactie college: 
Collectieve Zorgverzekering is een vorm van bijzondere bijstand die voor alle Twenteranders met een 
inkomen tot 120 % van de voor hen geldende bijstandsnorm beschikbaar is.  
 
Onderwerp: Prestatieovereenkomst met Vluchtelingenwerk Oost-Nederland 
Vanuit de fractie(s): PVV 
Vraag: 
Er is een prestatieovereenkomst met Vluchtelingenwerk Oost-Nederland. De PVV wil weten wat dit 
precies inhoudt en welke prestaties hierin genoemd zijn. Kan het college hier ons inzicht in 
verschaffen? 
 
Reactie college: 
Voor ons college is het belangrijk dat goed invulling wordt gegeven aan integratie, inburgering en 
participatie van de nieuwe Twenterander. De afgesloten overeenkomst tussen de gemeente en 
Vluchtelingenwerk Oost Nederland gaat over hoe deze maatschappelijke begeleiding van nieuwe 
Twenteranders vormgegeven dient te worden. De prestaties van Vluchtelingenwerk Oost Nederland 
worden gelabeld door de gemeente. Op basis van dit label (goed, matig, slecht) krijgt 
Vluchtelingenwerk haar financiering. Deze financiering bedraagt nooit meer dan de verkregen 
Rijksfinanciering voor maatschappelijke begeleiding.  
 

Onderwerp: Aansluiting onderwijs / arbeidsmarkt 

Vanuit de fractie(s): PvdA-GL 

Vraag: 
- Wat doet het College om te zorgen dat er een goede aansluiting is tussen onderwijs 

en arbeidsmarkt? 
- Wat doet het College om te voorkomen dat kwetsbare jongeren uitvallen en blijven 

deelnemen aan het onderwijs of blijven werken? Is het College bereid om hier extra in te 
investeren? Bijvoorbeeld inzet op preventie door inzet van coaches of maatjes? 

 
Reactie college: 
- We zijn bezig met het opzetten van een 3 O netwerk (onderwijs, overheid en ondernemers) om 

thema's als aansluiting onderwijs arbeidsmarkt op te pakken. Ook vanuit de regio gebeurt er veel 
op dit vlak zoals voorlichting op kansberoepen. En de scholen zijn zelf actief op dit vlak.  

- Wat betreft kwetsbare jongeren wordt actie ingezet door het RMC. Ook de Twentse belofte is een 
mooi voorbeeld hoe we werken om kwetsbare jongeren een goed toekomstperspectief te bieden. 

 

DOELENBOOM MAATSCHAPPELIJKE ONDERSTEUNING 

Onderwerp: Ontwikkeling en uitvoering beleid sociaal domein 
Vanuit de fractie(s): PvdA - GL 
Vraag: 
- De PvdA-GroenLinks vindt dat bij de verdere ontwikkeling en uitvoering van het beleid binnen 

het sociaal domein inwoners en maatschappelijke organisaties nauw betrokken moeten worden. 
Het gaat tenslotte om draagvlak en draagkracht. Hoe wil het College dit gaan doen en op welke 
manier wordt er invulling gegeven aan “de nieuwe route”1? 

- Op welke manier wordt de Adviesraad Sociaal Domein betrokken? Gebeurt dit ook al bij 
het ontwikkelen van beleid of pas als er een raadsvoorstel voorligt? 
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Reactie college:  
Inzake betrokkenheid zoeken wij per vraagstuk de juiste interactieve aanpak. Via bijeenkomsten (zoals 
We Connect) en platforms stemmen wij af. Voor inwonersbetrokkenheid steunen wij op de 
gemeentebrede aanpak (programma fundament). De Adviesraad wordt vroegtijdig betrokken, veelal in 
de ambtelijke fase. Ook sluiten zij aan bij diverse interactieve bijeenkomsten. De Adviesraad heeft de 
vrijheid om ook ongevraagd advies te geven op zaken die het sociaal domein aangaan.  
 
Inzake de (pilot) nieuwe route – volgen wij de planning zoals aangegeven in de motie/toezeggingenlijst. 
Eind van dit jaar komen wij hierop terug, mede gelet op de ontwikkelingen bij de toegang, zoals 
invoering Twents model en de druk bij de toegang. 
 
Onderwerp: landelijk verdeelmodel Sociaal Domein  
Vanuit de fractie(s): SGP 
Vraag: 
Aangegeven wordt dat er nog veel onzekerheden zijn met betrekking tot verschillende invloeden op 
de te verwachten resultaten. Anderzijds wordt een voorzichtige stabilisatie van de kosten sociaal 
domein in 2018 in relatie tot de rijksbijdrage gesignaleerd. Dit ook in relatie met de verwachtingen 
met betrekking tot een nieuw landelijk verdeelmodel Sociaal Domein met ingang van 2021. Met 
welke totale bandbreedte wordt rekening gehouden?  
 
Reactie college:  
De uitkomsten van het nieuwe verdeelmodel zijn nog onbekend, daarnaast is ook de hoogte van het 
macrobudget van belang. Derhalve kunnen nog geen bandbreedtes worden aangehouden. 
 
Onderwerp: Preventieve aanpak 
Vanuit de fractie(s): SGP 
Vraag: 
Welke maatregelen neemt het college om de preventieve aanpak te intensiveren? 
  
Reactie college 
Wij weten niet precies waar u op doelt.  
 
Onderwerp: Plan van aanpak toegankelijkheid 
Vanuit de fractie(s): PvdA - GL 
Vraag: 
Op welke manier gaat u uitvoering geven aan het plan van aanpak Toegankelijkheid. Het College heeft 
een toezegging gedaan om te komen met een stand van zaken. Dit is niet gebeurd. Wilt u de raad per 
omgaande informeren naar de stand van zaken 
 
Reactie college: 
Inderdaad is toegezegd om terug te komen op de uitvoering van het plan van aanpak 
Toegankelijkheid. In onze jaarplanning staat dit voor het najaar gepland (zie toezeggingenlijst).  
 
Onderwerp: Innovatiefonds 
Vanuit de fractie(s): GBT, PvdA – GL, VVD, PVV, SGP 
Vraag: 

- Is het niet wat voorbarig nu al € 75.000 beschikbaar te stellen voor het Innovatiefonds, terwijl de 
evaluatie nog niet aan de orde is geweest in de gemeenteraad? 

- Komt u in de loop van 2020 met een evaluatie van het innovatiefonds en met voorstellen 
hoe hier mee verder te gaan? 

- Innovatiefonds en 75.000 toevoegen; wat zijn de resultaten van de eerdere rondes en hoe 
lopen de activiteiten m.b.t. de innovaties? 

- Kan het college ons de resultaten doen toekomen van het Innovatiefonds Sociaal 
Domein? Hoeveel banen heeft dit opgeleverd? Of hoeveel geld is er bespaard? 

- Verschillende begrote kosten meerdere keren opgevoerd. Bijvoorbeeld blz. 44/50/56 
verlenging innovatiefonds € 75.000,-. Wat is hiervan de bedoeling? 
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Reactie college: 
- De cyclus van de kadernota maakt dat deze vroegtijdige stap nu al gemaakt wordt. Zoals u weet 

geven de eerste signalen een positief beeld van dit instrument. Wij kunnen u daarnaast ook al 
melden dat de evaluatie van het Innovatiefonds nog voor de behandeling van de kadernota, in de 
stand van zaken notitie Sociaal Domein zomer 2019, naar uw raad worden toegezonden.  
Voor de bullets 2, 3 en 4:  

- Er heeft een evaluatie van het Innovatiefonds plaatsgevonden. De eerste signalen laten een 
positief beeld zien, de resultaten worden voor de behandeling van de kadernota, in de stand van 
zaken notitie Sociaal Domein zomer 2019, naar de raad toegezonden.  

- Dit komt omdat bepaalde activiteiten onder meerdere doelenbomen vallen. 
 
Onderwerp: verward gedrag 
Vanuit de fractie(s): VVD 
Vraag: 

Hoeveel personen met verward gedrag zijn nu bekend bij de gemeente Twenterand? 

 

Reactie college: 

In 2018 zijn er opgeteld 52 meldingen geweest voor onze gemeente en voor het 1e kwartaal 2019 
waren er 18 meldingen (bron: politie Oost-Nederland/E33-E14 meldingen). In totaal zijn er in 
Twente in het 1e kwartaal 741 meldingen E33 en E14 geregistreerd. Twenterand zit hiermee op 
ruim 2% van alle Twentse meldingen. 
De doelgroep personen verward gedrag is erg divers. In Twente wordt inzake de omvang van de 
doelgroep in ieder geval uitgegaan van zgn. E33 en E14-meldingen (overlast door verward/ 
overspannen persoon en poging tot zelfdoding) die bij de politie binnenkomen. Dat kan dus dezelfde 
persoon betreffen. In de praktijk zijn er meerdere melders en aanleidingen tot meldingen (bijvoorbeeld 
bij ruzies of sociale problematiek blijkt soms de doelgroep aan de orde te zijn), maar die zijn niet 
eenduidig uit registraties te halen. Zoals u weet loopt er een regionaal project rond de aanpak voor 
personen met verward gedrag en is er in Twente een “psycholance” beschikbaar die indien nodig ter 
plekke naar de melding gaat. Dat is aangepast vervoer die met gespecialiseerde personeel op een 
melding over verwarde mensen af gaat. 
 
Onderwerp: rapport Lokaal digitaal meldpunt 
Vanuit de fractie(s): GBT 
Vraag: 
Naar aanleiding van de uitkomsten van het rapport ‘Lokaal Digitaal Meldpunt Huishoudelijke 
Ondersteuning’ uitgebracht door GBT zouden de herindicatie aanmerkelijk veranderen met 
als doel verbetering. Dit is nodig aangezien het aantal klachten dat ruim 200 bedroeg. Inmiddels zijn de 
nieuwe her-indicaties gestart. Hoe verloopt dit nu? Graag een toelichting wat u anders heeft gedaan en 
hoe hulpvragers dit ervaren. 
 
Reactie college: 
Sinds 2019 werken we met het Twents Model. Er is sprake van een overgangsjaar, waardoor alleen 
cliënten Wmo met een indicatie die afloopt ná 2019 eerder bezocht moeten worden. Bij het opnieuw 
bezoeken van de cliënten is vooral ingezet op goede en heldere communicatie. Zo zijn alle brieven 
langs het taalpunt geweest en krijgen mantelzorgers/begeleiders van de cliënt, indien gewenst, een 
seintje als de nieuwe beschikking verzonden is. Daarnaast is er tijdens het huisbezoek extra aandacht 
en tijd voor uitleg van het proces genomen. Dit heeft er in geresulteerd dat het opnieuw bezoeken van 
de cliënten spoedig verloopt en er tot op heden geen bezwaren en klachten zijn binnen gekomen. Meer 
hierover is te vinden in de stand van zaken notitie Sociaal Domein zomer 2019, die binnenkort 
verschijnt. 
 
Onderwerp: LHBT gemeente 
Vanuit de fractie(s): PvdA-GL 
Vraag: 
- Is het College bereid om van de gemeente Twenterand een LHBT gemeente te maken en 

actief beleid te voeren zodat iedereen gelijk wordt behandeld? 
 
Reactie college: 
Het is aan uw raad om hierover een uitspraak te doen. Voor uw college zijn alle inwoners gelijk.   
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Onderwerp: one-stop-shop 
Vanuit de fractie(s): VVD 
Vraag: 
Is het “one-stop-shop” model een optie die het college zou willen onderzoeken?  
 
Reactie college: 
Ons beleid is om waar mogelijk alle zaken van het sociaal domein onder één loket te brengen. Zo is 
het Wmo-loket, LOES/Centrum Jeugd en Gezin-loket met de vragen rond wonen-zorg-welzijn en 
clientondersteuning, Steunpunt mantelzorg – c.q. hun spreekuren - al geclusterd bij één orgaan: het 
Zorginformatiepunt. Zij werken min of meer al als frontoffice die door- en terugschakelt. Voor zover 
loketten onder onze lokale verantwoordelijkheid vallen, werken wij dus hieraan. Er is nauwelijks tot 
geen invloed op andere (soms ook regionaal aangestuurde) loketten, bijv. rond arbeid. De bekendheid 
van loketten en het vinden van de weg door inwoners blijft inderdaad een continu – communicatief - 
aandachtspunt. De zorginformatiepunten werken ook fysiek, naast de digitale mogelijkheden. 
 
Onderwerp: vrijwilligerswerk  
Vanuit de fractie(s): VVD 
Vraag: 
U geeft aan vrijwilligerswerk aantrekkelijker te willen maken. Dit is weer een lege tegel. Hoe wilt u 
dat dan gaan doen?  
 
Reactie college: 
Het belang van vrijwilligerswerk is groot. In de recente Integrale beleidsnota Sociaal Domein staan de 
aandachtspunten voor de toekomst benoemd. Als gemeente stellen wij de (aangescherpte 
vernieuwde) kaders voor de ontwikkeling en uitvoering van het vrijwilligersbeleid binnen de gemeente 
Twenterand. De daadwerkelijke uitvoering van de ontwikkeling van het vrijwilligersbeleid ligt aan de 
behoeften van de vrijwilligers. Omdat we de inhoud centraal willen zetten, hebben Evenmens en 
ZorgSaam (IVT) de vraag gekregen om samen na te denken en aan te geven hoe en op welke manier 
de ondersteuning aan het vrijwilligerswerk het beste kan worden vormgegeven, welke andere 
organisaties daarbij betrokken moeten worden, wat ieders rol kan zijn en aan te geven wat vooral 
behouden moet worden en wat anders ingevuld kan en moet worden. Dit gaan zij de komende 
maanden opzetten. Het is de bedoeling dat er dit najaar een plan klaar ligt (met prioriteiten etc.) welke 
kan worden geïmplementeerd zodat het nieuwe vrijwilligersbeleid daarna in kan gaan.   
 

Onderwerp: Zorgloketten 

Vanuit de fractie(s): GBT 

Vraag: 

Wat zijn de bezoekersaantallen per kern van de zorgloketten? En wat zijn de meest gestelde hulp- of 
adviesvragen?  

 

Reactie college: 
Op deze korte termijn is bekend dat in 2018 er 6142 klantcontacten zijn geweest bij de 
zorginformatiepunten (ZIP) in Twenterand (verantwoording 2018 Stichting ZorgSaam Twenterand). 
Een uitsplitsing naar kernen is op dit moment niet voor handen. Ongeveer de helft van de contacten 
gaat over Welzijn (activiteiten, dienstverlening en ondersteuning). Een kwart van de contacten gaat 
over Wmo. De overige contacten hebben met name betrekking op mantelzorg, financiële vragen en 
gehandicaptenparkeerkaarten.  
 

Onderwerp: Samenwerking maatschappelijke opvang en lokaal welzijn 

Vanuit de fractie(s): PvdA-GL   

Vraag: 
- Wat gaat het College doen om te zorgen dat maatschappelijke opvang en lokaal welzijn 

meer gaan samenwerken? Zijn hiervoor al initiatieven genomen?  
- Zijn er in Twenterand plannen voor huisvesting voor mensen met onbegrepen gedrag en in 

het kader van tijdelijke dan wel crisisopvang? 
- Wat gaat het College doen om te zorgen dat er gewerkt wordt aan draagvlak en draagkracht 

voor het huisvesten van mensen met onbegrepen gedrag? 
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Reactie college: 
Maatschappelijke opvang is een taak van centrumgemeente Almelo. Inzake GGZ zien wij 
inderdaad een trend en komen er stevige ontwikkelingen op ons af. Voor tijdelijke opvang en 
begeleiding voor personen met verward gedrag is een regionale samenwerking ontstaan in 
Twente (in GGD verband). Hieruit zijn centraal (crisis)opvanglocaties geregeld en een 
zorgorganisatie gecontracteerd. Lokaal zijn er goede contacten met de woningstichting en 
zoals bij alle inwoners/gezinnen die complexere zorg nodig hebben wordt vanuit ons 
procesmanagement zorggedragen voor een integrale aanpak, waarbij ook welzijn en de buurt 
wordt meegenomen. 
 
Onderwerp: voorstel versterken voorliggend veld 
Vanuit de fractie(s): PVV 
Vraag: 
Kan het college meer informatie verstrekken over de inhoud en de opbrengsten van het ‘Voorstel 
Versterken Voorliggend Veld’? Wij begrijpen niet wat er gedaan wordt, waar het geld voor nodig is en 
wat de resultaten zijn. 
  
Reactie college: 
Versterken voorliggend veld is al jaren een pijler in het transformatieprogramma waarin we vernieuwen 
en besparen. Sinds voorjaar 2018 wordt er bijvoorbeeld gewerkt met kernteams binnen onze 
gemeente en zijn diverse initiatieven gelanceerd, zoals POH-jGGZ. 
 
Onderwerp: Versterken voorliggend veld 
Vanuit de fractie(s): CDA 
Vraag: 
Versterken voorliggend veld, daar zijn wij als CDA-fractie erg voor, maar wat gaat er concreet 
gebeuren? Wat is het plan om dit daadwerkelijk te realiseren, welke organisaties worden hierbij 
betrokken? Zijn er voorbeelden te noemen hoe het voorliggend veld wordt ingeschakeld en wat het 
college exact bedoeld met het voorliggend veld?  
 
Reactie college: 
Binnen het ontwikkelprogramma Transformatie wordt gewerkt aan het versterken van het voorliggend 
veld. Met het voorliggend veld wordt bedoeld de vrij toegankelijke voorzieningen binnen onze 
gemeente. Er is recent een overzicht (placemat) gemaakt met al onze voorzieningen. Dit is ook aan de 
raad verspreid. De uitvoering van de versterking van het voorliggend veld wordt gedaan met o.a. de 
partners Avedan, Evenmens, MEE IJsseloevers en ZorgSaam Twenterand. Op onderwerp kunnen 
andere partners betrokken worden bij de uitvoering.  
In gezamenlijke afstemming wordt besproken wat nodig is. Stappen die reeds gezet zijn, zijn de 
ontwikkeling van kernteams, onderzoeken naar mogelijkheden van bijv. Een kindercoach in het 
voorliggend veld en de uitwerking van een ‘scheidingsloket’. Een verdere stand van zaken rondom het 
versterken van het voorliggend veld wordt benoemd in de stand van zaken notitie Sociaal Domein 
welke voor behandeling van de kadernota naar de raad verzonden zal worden.  
 
Onderwerp: waardering kerken 
Vanuit de fractie(s): SGP 
Vraag: 
Hoe worden de kerken gewaardeerd door de gemeente in kader van het Sociale Domein? Welke 
visie heeft het College op de rol van de kerken en kunnen zij in aanmerking komen voor (financiële) 
ondersteuning?  
 
Reactie college: 
Er zijn goede relaties met de kerken en vanuit elke eigen positie streven we naar het beste voor 
Twenterand op de thema’s die wij beiden actueel vinden, vooral op maatschappelijke vraagstukken 
zoals zorg voor de medemens. 
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Onderwerp: bezien OZB Stijging  
Vanuit de fractie(s): SGP, PVV  
Vraag:  

- Wanneer de uitgaven Sociaal Domein minder explosief zullen stijgen dan begroot mag verwacht 
worden dat de stijging van de OZB in 2019 opnieuw wordt bezien. Welke lijn heeft het College 
hierbij voor ogen? 

- De PVV wil, wanneer er nog meer geld komt uit Den Haag, de OZB verhoging met terugwerkende 
kracht van tafel en verrekenend zien. Vanwege de extra uitgekeerde en nog uit te keren gelden 
vanuit het Rijk t.b.v. het sociaal domein. Wat zijn hiervan de financiële consequenties? 

- Klopt het dat de uitgaven van met name het minimabeleid sneller stijgen dan begroot omdat veel 
statushouders gebruik maken van het minimabeleid? Zo nee, waarom stijgen deze uitgaven dan 
sneller dan verwacht? 

 
Reactie college: 
- Indien kosten minder stijgen dan verwacht en de rijksinkomsten structureel op niveau komen 

wordt dit in de reguliere P&C-documenten zodanig verwerkt. Hoe om wordt gegaan met afweging 
nieuw beleid/ verlaging OZB is aan uw raad. 

- OZB is een dekkingsmiddel voor onze begroting met een structureel karakter. De extra middelen 
sociaal domein zijn incidenteel. Het is aan de raad om afwegingen te maken hierover.    

- Nee, de stijging van de uitgaven binnen het minimabeleid is vooral te wijten aan de stijging van 
bewindvoeringskosten, de BTW en maar beperkte volumestijgingen.  

 
Onderwerp: Maatschappelijk effect van investeringen 
Vanuit de fractie(s):CDA 
Vraag: 
Wat is het maatschappelijke effect van de investeringen die worden gedaan, en op welke manier is dit 
meetbaar? 
 
Reactie college: 
In de stand van zaken notitie sociaal domein (zomer 2019) en de initiatievenlijst wordt een beeld 

geschetst van de voortgang en de ontwikkelingen in het sociaal domein. 

 
Onderwerp: Reserve Sociaal domein 
Vanuit de fractie(s): CDA 
Vraag: 
- Op dit moment hebben we een reserve op SD van 5.5 miljoen. Vrij hoge reserve voor een nadeel 

gemeente. Wat is het concrete plan? Niet alleen voorstellen.  
- De Reserve sociaal domein bedraagt volgens de kadernota 5½ miljoen. Krijgen we een 

ruimhartiger toekenningsbeleid of blijkt uit de managementinformatie dat we de komende tijd het 
geld hard nodig hebben? En zo ja waarvoor dan?  

 
Reactie college (op beide vragen): 
De hoogte van de reserve is mede gerelateerd aan onze risico’s. Deze zijn fors. Wij rekenen ons niet 
rijk en vinden het niet te hoog, gezien de instabiliteit en onzekerheden en het feit dat er door het Rijk 
nog geen structurele verhoging is toegezegd, maar vooralsnog slechts tijdelijke financiering voor de 
jaren 2019, 2020 en 2021. Het verwachte saldo van de reserve na dekking budgetten kadernota 
bedraagt minder dan € 3 mln. (exclusief uitkomst meicirculaire), dit ligt onder het gewenste 
weerstandsvermogen Ons beleid is niet veranderd. We proberen de zorg te leveren die nodig is, maar 
ook met inzet van eigen kracht en voorliggend veld (waarin wij ook investeren). Samenvattend is de 
reserve voor fluctuaties, risico's en investeringen (zie ook de kadernota). We gaan geen ruimhartiger 
beleid voeren daar waar het de Wmo en jeugdzorg aangaat. 
 
Onderwerp: Wachtlijst verzorgingshuis 
Vanuit de fractie(s): PVV 
Vraag: 
Bestaat er binnen de gemeente een wachtlijst voor ouderen die eigenlijk in een verzorgingshuis 
moeten zitten? Zo ja, hoeveel mensen staan op deze lijst en hoe lang is de gemiddelde wachttijd? 
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Reactie college: 
Als u doelt op de vraag naar wachtlijsten binnen een verpleeghuis, dan loopt deze financieringsvorm 
via de Wet Langdurige Zorg (Wlz) dus we hebben binnen de gemeente geen actieve communicatie 
over een dergelijke wachtlijst voor ouderen. Wel kunt u - net als ons - op de website van het 
zorgkantoor: zorgatlas.menziszorgkantoor.nl, waar mogelijk de laatste stand van zaken vinden met 
betrekking tot wachtlijsten bij Wlz instellingen.  
 

DOELENBOOM GEZONDHEIDSZORG 

Onderwerp: Eenzaamheid 
Vanuit de fractie(s): GBT, PVV 
Vraag: 

- Met betrekking tot de aanpak van eenzaamheid: kunt u ons over de stand van zaken meer 
vertellen? 

- Is het college bereid om de programma’s om de eenzaamheid onder ouderen ook te laten gelden 
voor mensen van 70 jaar? Kan het college uitleggen op welke manier deze programma’s thans zijn 
ingevuld of moeten deze nog worden geschreven?  

 

Reactie college 

- Er is reeds een voorzichtige start gemaakt met dit thema. ZorgSaam is in de uitvoering een partij 
die initiatief hierop neemt, o.a. doordat zij bezig zijn met een meldpunt Eenzaamheid en scholing. 
Deze maand wordt breder tussen diverse instellingen én gemeente besproken wat een goede 
aanpak zou kunnen zijn. Voor ons geldt dat het coalitieakkoord en de integrale beleidsnota leidend 
zijn voor onze kijk op dit thema. Daarnaast is inmiddels ook gekeken naar voorbeelden van 
buurgemeenten en de landelijke aanpak.  

- Voor het college is het coalitieakkoord leidend in de prioritering.  Dat gaat uit van de leeftijd 75+, 
maar andere leeftijden worden (op termijn) niet uitgesloten. In de uitwerking wordt momenteel over 
de aanpak gesproken, waarbij we wat ons betreft niet te krampachtig moeten doen over de 
leeftijdsgrens. Het bestrijden van de problematiek staat voorop.  

 
Onderwerp: Inloopspreekuur drank- en drugs 
Vanuit de fractie(s): GBT, PVV 
Vraag: 
- Er is extra ingezet op de aanpak van drank en drugs, met name GHB. Er is hiervoor een wekelijks 

inloopspreekuur in het leven geroepen. In de vier maanden hebben vijf inwoners hiervan gebruikt 
gemaakt, lezen wij in de jaarstukken 2018. Dit is weinig, naar onze mening. Hoeveel euro’s heeft 
dit inloopspreekuur aan ureninzet gekost tot nu toe, ondanks dat het onderdeel is van de subsidie 
aan Tactus? Bent u van plan hiermee toch door te gaan? 

- Hoeveel mensen zijn er sinds 2018 geweest die gebruik hebben gemaakt van de inloop voor 

mensen met een drank- en drugsproblematiek? Kunt u aangeven wat de kosten zijn geweest tot en 

met heden? En wat kost de coördinator drugs de gemeente?  

Reactie college: 
Het inloopspreekuur is bedoeld voor inwoners die zich zorgen maken of vragen hebben over hun eigen 
alcohol- of drugsgebruik of dat van iemand in hun omgeving. De inloop is echter verslavingsbreed, 
inwoners of de omgeving kunnen er ook terecht voor zorgen of vragen over gamen, gokken of ander 
verslavend gedrag. Het inloopspreekuur wordt niet apart gefinancierd, maar is onderdeel van de 
preventiewerkzaamheden van Tactus. Een medewerker van Tactus is 1 uur per week fysiek aanwezig 
bij het inloopspreekuur. Zijn er geen inwoners die langskomen, dan verricht de medewerker van Tactus 
ondertussen andere werkzaamheden in het kader van preventie. Op deze manier is het 
inloopspreekuur onderdeel van de reguliere middelen voor preventie bij Tactus. Volgens onze 
drugscoördinator is deze opkomst op dit thema voor een startend spreekuur (vergeleken met 
ervaringen elders) relatief hoog en mede daarom wordt het inloopspreekuur doorgezet. 
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Onderwerp: Aanbod voeding sportclubs 

Vanuit de fractie(s): PvdA-GL 

Vraag: 

− Wil het College met de sportclubs in Twenterand in overleg gaan over het aanbod van voeding 
en gebruik van alcohol in de sportkantines en te komen tot een convenant? 
 

Reactie college: 
De komende periode zal er met sportverenigingen gewerkt worden aan het opstellen van een lokaal 
sportakkoord. In afstemming met verenigingen wordt dan gekeken naar diverse onderwerpen. 
Onderwerpen als gezonde voeding en gebruik van alcohol zullen hierbij, naar verwachting, ook aan 
bod komen. Afspraken zullen worden vastgelegd in een gezamenlijk lokaal sportakkoord.  
 

Onderwerp: Resultaten vaccinatie  

Vanuit de fractie(s): PvdA-GL 

Vraag: 
De afgelopen maanden heeft er ook vaccinatie plaats gevonden in Twenterand en hebben hier veel 
inwoners aan deelgenomen. Kan het College aangeven wat de resultaten zijn van de vaccinatie in 
Twenterand (percentage van vaccinaties) en wat het College gaat doen om de inwoners die niet zijn op 
komen dagen alsnog te laten komen. 
 
Reactie college: 
Vaccinaties worden aangeboden volgens het Rijksvaccinatieprogramma. Dit vindt structureel plaats via 
de JGZ -GGD op het consultatiebureau (0-4 jr.) en in groepsvaccinatiesessies (4-18jr). De 
vaccinatiedagen voor de meningokokkenbacterie (Men. ACWY)  zijn  groepsvaccinatiesessies met een 
speciaal karakter. Het zijn inhaalcampagne dagen voor  14-18-jarigen met als doel om een 
toekomstige uitbraak (epidemie van men. ACWY) te voorkomen. Op 27 mei 2019 zijn er voor 
Twenterand 964 uitnodigingen verstuurd en hebben 843 jongeren gehoor gegeven aan de oproep 
(87,4%). Dit is een goede opkomst, boven het landelijk gemiddelde.  Jongeren die geen gehoor geven 
aan deze oproep worden na de zomer opnieuw benaderd, ook kunnen jongeren deze maand de 
vaccinatie nog in andere gemeenten inhalen.   
 

Onderwerp: beleid plaatsen gokautomaten 

Vanuit de fractie(s): PvdA-GL 

Vraag: 
Verslaving en gokkasten 
Wat is het huidige beleid in Twenterand ten aanzien van het plaatsten van gokautomaten in  
Twenterand? Welke stappen moeten er gezet worden om het plaatsen van gokkasten te minimaliseren 
dan wel  te verbieden in Twenterand? Wil het College hiertoe initiatieven nemen? 
 
Reactie college: 
De Algemene plaatselijke verordening gemeente Twenterand 2018 (APV) regelt het plaatsen 
kansspelautomaten. Alleen in hoogdrempelige inrichtingen zijn twee kansspelautomaten toegestaan 
voor één kalenderjaar. Elk jaar moet een aanwezigheidsvergunning worden aangevraagd, wanneer 
men de automaat wil behouden. Er is tevens een stevige relatie met de Drank- en Horecawet en 
Autoriteit op de kansspelen. Dit zorgt ervoor dat de gebruiker beschermd wordt en risico’s 
geminimaliseerd zijn. De intentie bestaat momenteel niet om het beleid verder te minimaliseren.   
 
Wil een inrichting als hoogdrempelig gekwalificeerd worden, dan dient eraan drie voorwaarden te 
worden voldaan: 
1. er dient rechtmatig het horecabedrijf als bedoeld in artikel 1, eerste lid, van de Drank- en Horecawet 
te worden uitgeoefend, 
2. het café- en restaurantbezoek dient op zichzelf te staan en er mogen geen andere activiteiten 
plaatsvinden, waaraan een zelfstandige betekenis kan worden toegekend, 
3. de activiteiten moeten in belangrijke mate gericht zijn op personen van achttien jaar en ouder. 
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Onderwerp: invoering scheidingsloket 
Vanuit de fractie(s): VVD, SGP 
Vraag: 
- De invoering van een scheidingsloket kost 50.000, = tot en met december 2020; waarom wordt 

dit loket niet samengevoegd met andere loketten die er al zijn? Krijgen we straks voor elk soort 
problematiek een ‘loket’? 

- Er wordt gesproken over echtscheidingsproblematiek. Bij realisatie van een echtscheidingsloket 
dient de situatie van de kinderen naar mening van de SGP de hoogste prioriteit te hebben. Deelt 
het College deze mening? Verder de vraag of u ook activiteiten neemt om echtscheidingen te 
voorkomen? (Preventie) 

  
Reactie college: 
- Er is een pilotplan in ontwikkeling voor de invoering van een ‘scheidingsloket’. In dit plan is 

uitgewerkt hoe de uitvoering de komende periode opgepakt kan gaan worden. Een loket hoeft 
niet altijd een fysieke locatie te zijn. Het kan ook om een digitaal loket of een persoon gaan. 
Daar waar mogelijk wordt er zeker gekeken naar de mogelijkheden om samen te voegen met 
reeds bestaande loketten / functies en / of ontwikkelingen. De financiële middelen zijn nodig 
voor de inzet van uren en activiteiten. Het is een nieuwe activiteit, hetgeen extra middelen vergt. 

- Er is een pilotplan in ontwikkeling voor de invoering van een ‘scheidingsloket’. In dit plan is 
uitgewerkt hoe de uitvoering de komende periode opgepakt kan gaan worden. Aandacht voor 
kinderen is hierbij inderdaad een hoge prioriteit. Preventie, op welk vlak dan ook, is altijd een 
aandachtspunt voor ons als gemeente. Echter blijft het bijna onmogelijk om als gemeente 
echtscheidingen te voorkomen. Gezamenlijk met netwerkpartners wordt gekeken wat er nodig is 
bij een gezin en wordt er gesproken over mogelijkheden en onmogelijkheden.  

 

DOELENBOOM ONDERWIJS 

Onderwerp: Harmonisatie Kinderopvang 

Vanuit de fractie(s): GBT 

Vraag: 

Wat is de stand van zaken in het door ontwikkelen van de harmonisatie Kinderopvang en 
Peuterspeelzalen?      
 
Reactie college: 
In 2018 is de harmonisatie van de kinderopvang ingevoerd. Deze harmonisatie moet de komende 
periode nog verder afgehecht en vorm krijgen. Samen met de kinderopvangorganisaties maar ook 
GGD wordt gewerkt aan een kwaliteitsverbetering van VVE (Voor- en vroegschoolse Educatie) en het 
vergroten van het bereik en het verbeteren van de toeleiding.  
Onder de noemer” Vergroten onderwijskansen en verbeteren doorgaande lijn” pakken wij 
ontwikkelingen rond de voorschoolse voorzieningen in samenhang aan.  

 
Onderwerp: Taalpunt 
Vanuit de fractie(s): GBT 
Vraag: 

Voor de komende twee jaar wil dit college dit nog eens twee jaar met € 25.000 verlengen. Echter, dat 
is voortzetting van de huidige taken. Terwijl we toch veel meer gebruik maken van Taalpunt 
Twenterand. Wij hebben het idee dat het voorgestelde bedrag niet voldoende is om de extra stap die 
nodig is te zetten en de kwaliteit van het Taalpunt vast te houden. Ziet u dit anders? Hoe kijkt het 
Taalpunt hier tegenaan? 

 

Reactie college: 

Uiteraard staat het Taalpunt open voor meer budget om nog meer vorm te kunnen geven aan de 
(extra) taken die het Taalpunt uitvoert. Dit is ook onderwerp van gesprek. Dit najaar komt echter eerst 
de evaluatie van het aanvalsplan en het is onzes inziens goed om in dat kader nader hierover te 
spreken en met onderbouwing de afweging te maken. 
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Onderwerp: vermindering laaggeletterdheid 

Vanuit de fractie(s): SGP, PVV 

Vraag: 
- Vermindering laaggeletterdheid is uiteraard van groot belang in sociaal opzicht. Welke 

resultaten mogen verwacht worden bij het vinden van betaald werk? 
- Is de wethouder bereid te bekijken wat de scholen kunnen doen met VVE-activiteiten 

om laaggeletterdheid te bestrijden? 
- Kan het college ons de opbrengsten doen toekomen van het actieplan Laaggeletterdheid? Is dit te 

meten? Maken alle cursisten de cursus af? Kunnen ze een diploma halen? Hoe hoog is het 
uitvalpercentage? Moeten zij een deel van de kosten zelf betalen? 

 
Reactie college: 
- Wanneer iemand groeit doordat zijn taal verbetert, zorgt het ervoor dat men mee kan doen in de 

maatschappij en is het vinden van betaald werk ook makkelijker.  
- Het college staat hier voor open neemt dit mee in de overleggen met de schoolbesturen. Tevens is 

in een brainstormsessie eind november 2018 met de voorschoolse instellingen en scholen al input 
opgehaald voor het doorontwikkelen van het onderwijsachterstandenbeleid.  

- De opbrengsten van het actieplan laaggeletterdheid worden weergegeven in de tussentijdse 
evaluatie die eind 2019 aan de raad wordt aangeboden. Resultaten van cursisten worden niet 
specifiek gemeten. Alleen of men tevreden is. Cursisten maken in principe de cursus af bij het 
Taalpunt (of ze kunnen deze niet afmaken i.v.m. tussentijdse verhuizing) en deze cursus is gratis. 
Wanneer gewenst kan een deelnemer een certificaat krijgen. Erkende diploma's mogen niet 
gegeven worden door het Taalpunt. 

 
Onderwerp: schoolgebouwen energie-neutraal 
Vanuit de fractie(s): SGP 
Vraag: 
De raad heeft een motie aangenomen om de schoolgebouwen energie-neutraal te maken. Hoe 
geeft u uitvoering aan deze uitdaging? Welke financiële middelen worden hiervoor vrijgemaakt?  
 
Reactie college: 
De motie is afgedaan.  
 
Onderwerp: Taalcursus 
Vanuit de fractie(s): PVV 
Vraag:  
In 2018 lezen we dat 50 mensen een taalcursus op het ROC hebben gevolgd; in 2019 verwacht men 
dat dit er 20 zijn. Kunt u verklaren waarom dit verschil er is of zal zijn? We vragen dit omdat er veel 
aandacht is (en dus kosten gemaakt worden) voor laaggeletterdheid. Betekent dit nu dat we een 
inhaalslag hebben gemaakt? Dat we steeds minder laaggeletterden hebben? Of is de animo minder? 
Zo ja, hoe komt dit dan?  
 
Reactie college: 
In 2018 hebben 50 mensen een cursus gevolgd. Voor 2019 is het een aanname/inschatting. 
Momenteel zijn er 10 deelnemers actief met een taaltraject, waarvan 8 op het traject Taal voor NT1 (dit 
zijn mensen die in Nederland zijn geboren).  
 

DOELENBOOM JEUGD 

Onderwerp: Ondersteuning jeugdigen en gezinnen 
Vanuit de fractie(s): GBT 
Vraag:  
Bij het ‘Inhoudelijk perspectief’ op pagina 52 is een deel jeugdigen en gezinnen dat extra 
ondersteuning nodig heeft. Hoe groot is dit deel? 
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Reactie college: 
Jongeren  
In 2018 was volgens 25,9% van de inwoners van Twenterand 0 tot en met 19 jaar oud.* Ten opzichte 
van de totale populatie jongeren in de gemeente Twenterand had gedurende het tweede halfjaar van 
2018 8,4% van de jongeren jeugdhulp, 1,8% had jeugdhulp met verblijf en 1,5% van de jongeren had 
jeugdbescherming.** In de Kadernota 2020 wordt ook een overzicht gepresenteerd van de 
beleidsindicatoren, waarin ook aantallen jeugdigen met jeugdhulp worden gepresenteerd (in 2018 
waren dit 951 jongeren, voor 2019 en 2020 zijn respectievelijk 900 en 1123 jongeren met jeugdhulp 
begroot).  
 
Huishoudens  
Om een beeld te kunnen geven van het aantal huishoudens in Twenterand die ondersteuning 
ontvangen, wordt onderstaand een overzicht gepresenteerd van het aantal voorzieningen per 1.000 
huishoudens in de gemeente Twenterand in 2018***:  
  
Voorziening(en)  Aantal huishoudens (per 1.000 huishoudens)  

Jeugd  34  

Participatiewet  41  

Wmo  50  

Jeugd + Participatiewet  4  

Jeugd + Wmo  1  

Participatiewet + Wmo  4  

Jeugd + Participatiewet + Wmo  1  

   
Bronnen: 
*CBS Bevolking. Beleidsinformatie Jeugd; **Waarstaatjegemeente.nl. Jeugd en jeugdhulpverlening; 
***Waarstaatjegemeente.nl. Gemeentelijke Monitor Sociaal Domein. 
 
Onderwerp: onderbouwing investering voorliggend veld 
Vanuit de fractie(s): PvdA-GL 
Vraag: 
Kan het College een onderbouwing geven op welke manier de € 75.000 wordt ingezet en op 
welke manier dit bijdraagt aan het versterken van het voorveld? 
 
Reactie college: 
Sinds voorjaar 2018 wordt er gewerkt met kernteams binnen onze gemeente. De partners uit het 
voorliggend veld zijn hierin partners en investeren tijd om gezamenlijk tot een goed resultaat te komen 
m.b.t. de aanpak van casussen. Door deze aanpak maken meer inwoners gebruik van onze 
voorliggende voorzieningen waardoor we preventiever ondersteuning in kunnen zetten.  
 
Onderwerp: maatregelen Jeugd 
Vanuit de fractie(s): PvdA-GL 
Vraag: 
Kunt u aangeven wanneer u de Raad gaat informeren over de doorontwikkelingen van het 
jongerenwerk in Twenterand? 
 
Reactie college: 
Er wordt momenteel met een onafhankelijke procesbegeleider gewerkt aan de herpositionering van 
het jongerenwerk. Op zijn vroegst zullen wij na de zomer hierop terugkomen. 
 
Onderwerp: controleerbaarheid declaraties 
Vanuit de fractie(s): SGP 
Vraag: 
Welke maatregelen neemt het college om de controleerbaarheid van declaraties als eis te stellen van 
de zorgaanbieders?  
 
Reactie college: 
Er zijn geen aanvullende eisen. 
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Onderwerp: Jongerenraad 
Vanuit de fractie(s): PvdA-GL 
Vraag: 
Op welke manier gaat u de jongerenraad ondersteunen en om de jeugd in Twenterand meer te 
betrekken bij de lokale politiek? 
 
Reactie college: 
Sinds 2018 wordt de jongerenraad ondersteund door de medewerker jeugd en preventie van de 
gemeente Twenterand.  

 
Onderwerp: investeren op opvoedingsondersteuning 
Vanuit de fractie(s): PvdA-GL 
Vraag: 
Is het College bereid om meer te investeren op opvoedingsondersteuning en het voorkomen van 
echtscheiding, door inzet op versterken van je relatie? 
 
Reactie college: 
Nee 

 
Onderwerp: Invloed gemeente toestaan opvang 
Vanuit de fractie(s) CU 
Vraag: 
Pleeggezinnen, gezinshuizen er is geen invloed op geldstromen voor kinderen die hier geplaatst 
worden: welke invloed heeft onze gemeente op het toestaan van dergelijke opvang in onze gemeente? 
Kunnen wij voor deze kosten een beroep doen op het rijk? 
 
Reactie college: 
Er zijn geen specifieke geldstromen hiervoor vanuit het Rijk.    
 
Onderwerp: Zorgvraag jongeren 
Vanuit de fractie(s) CU 
Vraag: 
Zorg dichtbij; Jongeren die kwetsbaar zijn zoals voorkomend binnen in het onderwijs, of binnen hun 
werkomgeving en vanwaar een zorgvraag komt! (en dit is de praktijk maar onze ervaring is dat er 
weinig toegang is)  hoe kan onze gemeente hiervoor meer zorg dragen? 
  
Reactie college 
Als gemeente proberen we zorg zo dicht mogelijk bij onze inwoners te organiseren. Daar waar nodig 
wordt binnen passend onderwijs gezocht naar de meest passende ondersteuning. 
Daarnaast bieden wij o.a. door middel van onze netwerkstructuur ook zorg en ondersteuning aan onze 
niet schoolgaande inwoners tot deze zorg.   
 
Onderwerp: Jongereninloop 
Vanuit de fractie(s) CU, VVD 
Vraag: 

• Wie gaat straks bepalen of een tweede jongereninloop in Vriezenveen nodig is, met anderen 
noodzakelijk en nuttig is? Hoe wordt dit (tussentijds) gemonitord? 

• Wanneer komt in Vriezenveen de samenwerking tot stand om te komen tot 1 jongereninloop?  
 
Reactie college: 
Er wordt momenteel hard gewerkt aan de herpositionering van het jongerenwerk. Onderdeel 
hiervan is ook het komen tot 1 jongereninloop. Voordat gestart kan worden aan het vormgeven van 
1 jongereninloop zijn er echter andere onderdelen binnen het proces die voor nu nog meer 
aandacht vragen, zoals bijvoorbeeld de onderlinge relatie tussen partijen. Het geven van een 
specifieke datum is dan ook nog niet mogelijk omdat het proces nog in volle gang is.  
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Onderwerp: toename jongeren jeugdhulp  
Vanuit de fractie(s) PVV 
Vraag: 
We zien een enorme (verwachte) toename van het aantal jongeren met jeugdhulp.  We lezen dat dit 
mede komt door een andere manier van registreren en omdat ouders jongerenwerk/jeugdwerk/ 
jeugdzorg eerder weten te vinden. De vraag roept zich op of ouders niet meer kunnen opvoeden, de 
problematiek complexer is dan vroeger, er te vroeg hulp wordt aangeboden en/of jongeren niet (meer) 
in staat zijn om hun eigen boontjes wat vaker te doppen. Of te snel hulp vragen.  
Wordt er teveel gepamperd? Af en toe een spreekwoordelijke ‘schop onder de kont’ of het verbinden 
van consequenties aan ongepast gedrag kan ook wel eens helpen. Wij hebben wel eens het gevoel 
dat er teveel gepraat wordt en te weinig verlangd wordt van ouders en jongeren. Maar we laten ons 
graag overtuigen dat het niet zo is. En kan het college het verschil aangeven tussen jeugdhulp, 
jongerenwerk en jeugdzorg? 
 
Reactie college: 
We werken aan het vroegtijdig bieden van zorg die nodig en mogelijk is, dicht bij de jeugdige. Jongeren 
en ouders hebben zelf een verantwoordelijkheid in het omgaan met problematiek. Insteek is dat waar 
mogelijk in de eigen omgeving omgang of oplossingen gevonden worden (eigen kracht), vervolgens in 
het vrij toegankelijke voorliggend veld en daar waar nodig ondersteuning door professionals. 
 
Inzake de termen jeugdhulp, jongerenwerk en jeugdzorg merken wij het volgende op: 
De termen worden inderdaad door elkaar gebruikt. In de Twenterandse praktijk is jeugdhulp de nieuwe 
taak die we als gemeente hebben sinds de decentralisatie van 2015. Jeugdzorg, bestond al als term 
daarvoor (bijv. Wet op de jeugdzorg of bureau jeugdzorg) maar wordt nog steeds gebruikt, nu ook voor 
de nieuwe taak. Het is teveel ingeburgerd in de samenleving. Jongerenwerk slaat vooral op het 
preventieve en jeugdwelzijnsdeel binnen het jeugdbeleid. 
 
Onderwerp: Jeugdhulp  
Vanuit de fractie(s) CU 
Vraag:  
Verzoek om reactie op artikel Binnenlands Bestuur ‘Steenbergen heeft meer grip op jeugdhulp’ 
 
Reactie college: 
Als Twenterand volgen wij uiteraard deze en andere ‘best practices’ en proberen er vooral van te leren 
en te vertalen of dit voor onze situatie een meerwaarde kan zijn.  
 
Onderwerp: capaciteitstekort Sociaal domein 
Vanuit de fractie(s): SGP 
Vraag: 
Leidt capaciteitstekort binnen het Sociaal Domein tot meer totale kosten dan nodig binnen het 
Sociaal Domein? 
 
Reactie college:  
Het capaciteitstekort wordt veroorzaakt door meer vraag en de toenemende complexiteit van de vraag.  
 
Onderwerp: maatregelen Jeugd 
Vanuit de fractie(s): PvdA-GL 
Vraag: 
- Deelt u onze zorg over de werkdruk en welke maatregelen neemt u om dit op korte termijn “om 

te buigen”? 
- Welke acties en maatregelen onderneemt u om op de langere termijn te zorgen dat er 

continuïteit van ondersteuning en zorg is voor de jeugd in Twenterand? 
Reactie college: 
In de recent gezonden raadsbrief wordt ingegaan op een aantal doelen/acties die wij nastreven om het 
tij te keren en de wachtlijsten en werkdruk te verminderen.  
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Onderwerp: financiële middelen 
Vanuit de fractie(s): SGP 
Vraag: 
Hoeveel financiële middelen vloeien vanuit de middelen van Sociaal Domein richting de 
Sport(verenigingen)? 
 
Reactie college: 
Dit wordt niet apart bijgehouden.  
 
Onderwerp: inkoop Twents verband 
Vanuit de fractie(s): SGP 
Vraag:  
Mag bij de hogere kosten Sociaal Domein ten gunste van de inkoop in Twents verband ook 
hogere professionaliteit worden verwacht?  
 
Reactie college: 
Voor de Wmo en jeugdhulp stellen we altijd eisen aan professionaliteit.  
 
Onderwerp: Gezinshuizen 
Vanuit de fractie(s): SGP 
Vraag: 
Twenterand heeft relatief veel gezinshuizen. Voor wiens rekening zijn de kosten wanneer de 
bewoners niet uit Twenterand komen?  
 
Reactie college 
Welke gemeente verantwoordelijk is voor de kosten van een jeugdige binnen een gezinshuis 
moet worden vastgesteld op basis van het Woonplaatsbeginsel. Als een jeugdige hulp nodig 
heeft, wordt eerst bekeken waar het gezag ligt. Daarna wordt vastgesteld wat het adres is. Zo 
wordt duidelijk welke gemeente verantwoordelijk is voor de desbetreffende jeugdige. Indien geen 
van de ouders het gezag heeft en de voogdij door een gecertificeerde instelling wordt 
uitgeoefend is het werkelijke verblijfsadres van de jeugdige bepalend.  
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PROGRAMMA RUIMTE 

DOELENBOOM OPENBARE ORDE EN VEILIGHEID 

Onderwerp: Buurt Whatsapp 
Vanuit de fractie(s): GBT 
Vraag: 

Er wordt contact onderhouden met de dorpsraden en plaatselijke belangen. Enkele daarvan stimuleren 
gebruik buurt WhatsApp om inbraken en andere criminele activiteiten te verminderen. Of de politie te 
helpen met het vinden van de daders. Dat heeft effect. Hoe gaat het college de uitrol van deze buurt 
WhatsApp verder vormgeven en stimuleren? 

 

Reactie college: 

WhatsApp-buurtgroepen worden ondersteund door het plaatsen van borden langs wegen en het 
communicatief ondersteunen van initiatieven zoals dat van de Dorpsraad Vroomshoop/Geerdijk 
(VroomshoopWaakt.nl). Er zijn geen verdere plannen t.a.v. van WhatsApp-buurtgroepen, omdat 
het college van mening is dat het initiatief tot en het beheer van deze WhatsApp-groepen vooral 
van en voor de inwoners is. 

 

Onderwerp: maatregelen evenementen 

Vanuit de fractie(s): SGP 

Vraag: 

Welke maatregelen worden genomen wanneer organisatoren van evenementen onvoldoende 
verantwoordelijkheden nemen in relatie tot non conformistisch gedrag? Kan de politie of BOA bij 
geluidsoverlast effectief optreden?  

 

Reactie college: 

Bij constatering van een overtreding van een concreet voorschrift wordt waarschuwend 
opgetreden en verzocht de strijdige handeling te staken en gestaakt te houden. Bij voortdurende 
strijdigheid worden sancties opgelegd. Geluidsoverlast is zonder concrete normstelling niet 
effectief te bestrijden, vanwege het niet aan kunnen tonen dat er sprake is van overlast.  

 

Onderwerp: Ondermijning 

Vanuit de fractie(s): CDA 

Vraag: 
In de kadernota wordt gesproken over ondermijning, maar wij missen een concreet plan. Is er al een 
plan? Zo ja wat houdt deze dan in? Zo nee waarom niet en wanneer gaat het College dan een plan 
maken.  
Reactie college: 
Voor de aanpak van ondermijning is geen apart plan, omdat de aanpak van ondermijning onderdeel is 
van het integraal veiligheidsbeleid van de gemeente Twenterand. Bij de actualisatie van het integraal 
veiligheidsbeleid (in 2020) zal ook de paragraaf ‘aanpak ondermijning/ bestuurlijke aanpak 
(georganiseerde) criminaliteit’ worden geactualiseerd.  
 

Onderwerp: uitbreiding BOA’s 

Vanuit de fractie(s): CDA 

Vraag: 
Worden nu door de uitbreiding van het aantal BOA’s  een aantal verpauperde 
situaties aangepakt: zoals oude Rabobank, Trio terrein?  
 
Reactie college: 
Boa-capaciteit wordt niet ingezet voor de aanpak van verpauperde situaties. Dat zijn taken die binnen 
specialisatie Bouw en Ruimtelijke Ordening horen.  

 
 
 

 



19 

 

Onderwerp: uitbreiding BOA’s 

Vanuit de fractie(s): PvdA-GL 

Vraag: 
Kunt u de raad toezeggen om voordat u overgaat tot uitbreiding tot een 4e BOA in 2022 eerst een 
tussentijdse evaluatie te houden? 
 
Reactie college: 
Die toezegging wordt gedaan.  
 

Onderwerp: inzet extra BOA’s 

Vanuit de fractie(s): CU 

Vraag: 

Inzet extra Boa’s : tijdens de begrotingsvergadering is er volop over gesproken. Dit voorstel is 
volgens verzoek van raad ( Motie 2018 – 36 )  de uitbreiding is helder. Dit betreft dus structurele 
inzet voor meerdere jaren. Kunt u aangeven waarvoor deze BOA’s extra worden ingezet ? Hoe 
verhoudt zich dit tot politiecapaciteit / inzet ?  

Reactie college: 

Boa's worden ingezet voor toezicht op de naleving van de APV, de Drank- en Horecawet conform 
het handhavingsplan.  

 
Onderwerp: Gezamenlijk aanstellen BOA’s omliggende gemeenten 
Vanuit de fractie(s): VVD 
Vraag: 
Is het college bereid deze mogelijkheid te onderzoeken i.s.m. omliggende 
gemeenten?  
 
Reactie college: 
Er is een samenwerking binnen de regio en met de buurgemeenten.  

 
Onderwerp: Voorlichting en preventie 

Vanuit de fractie(s): PvdA-GL 

Vraag: 
Bent u het met de PvdA GroenLinks eens dat handhaving “hand in hand” gaat met voorlichting en 
preventie en op welke manier gaat u hier invulling aangeven? 
 
Reactie college: 
Daar wordt al invulling aan gegeven. In het VTH-beleid is namelijk de nalevingspiramide 
opgenomen, zijnde een vorm van toezichtstrategie.  
 
Onderwerp: Complexe vergunningen  
Vanuit de fractie(s): PVV 
Vraag: 
Kunt dit concreter aangeven wanneer een vergunning “complex” is en wat dan de gevolgen kunnen 
zijn. Welke gevolgen heeft dit voor de handhaving bij niet-complexe vergunningen?  
 
Reactie college: 
Het betreft vergunningen voor grote evenementen waar veel bezoekers/deelnemers worden verwacht. 
Risicoanalyse bepaalt de mate van impact en de wijze van toezicht. Toezicht wordt geprioriteerd op 
basis van risico's bij niet naleving en omvang. Complexe vergunningen krijgen meer toezichtcapaciteit 
toebedeeld. 
 
Onderwerp: Aanpak schenken alcohol 
Vanuit de fractie(s): PVV 
Vraag: 
De PVV wil weten hoe het staat met de aanpak van het schenken van alcohol in kantines, horeca e.d. 
aan minderjarigen? Is er nu wel sprake van een goede samenwerking met de verenigingen en 
eigenaren van horecabedrijven? Zijn er nog controles uitgevoerd door de gemeente? En zijn er na de 
mystery guests nog boetes uitgedeeld?  
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Reactie college: 
Voor het schenken van alcohol blijft de drank en horecavergunninghouder zelf verantwoordelijk. Er is 
geen sprake van een letterlijke samenwerking met verenigingen en horeca. Wel zijn we 
gesprekspartner bij problemen en andere vormen van horecaoverleg. Na de controles met mystery 
guests zijn er geen nieuwe controles meer uitgevoerd. Wel is er op verzoek ingezet op een nieuw 
preventietraject. Nieuwe controles zullen weer gepland worden. 
 
Onderwerp: Fietsdiefstallen 
Vanuit de fractie(s): PVV 
Vraag: 
De raad bracht onlangs een bezoek aan de politie in Vroomshoop. Daar kregen we te horen dat er in 
2018 3 fietsen waren gestolen. Nu lezen we in de Kadernota 2020 dat het er 46 waren in 2018. Wat is 
het nu?  
 
Reactie college: 
Volgens de laatste informatie die de gemeente van de politie heeft ontvangen ging het in 2018 om 46 
fietsendiefstallen. 

 
Onderwerp: Omgevingsdienst Twente 
Vanuit de fractie(s): CDA 
Vraag: 
ODT (Omgevingsdienst Twente): incidenteel 2020 91k en 2021 98k (uit de ARR). Er komt een andere 
verdeelsleutel voor de overheadkosten van de ODT. 
ODT heeft ook deels te maken met toezicht en handhaving. Kan dit bedrag dan lager omdat hier ook 
BOA’s mee belast zijn? Of doet een andere ambtenaar dit?  
 
Reactie college: 
De ODT voert uitsluitend milieutaken uit. Boa's voeren geen milieutaken uit. 

DOELENBOOM OPENBARE RUIMTE EN VERKEER 

Onderwerp: Stresstest 
Vanuit de fractie(s): GBT 
Vraag: 

Er is een stresstest uitgevoerd inzake effecten meer neerslag, droogte en hitte. Wat zijn de 
uitkomsten voor de gemeente Twenterand?   

 

Reactie college:  

De stresstest is nog niet uitgevoerd. Dat gebeurt deze zomer. De resultaten worden in oktober 
verwacht. Zodra er meer bekend is, zullen de resultaten met uw raad worden gedeeld.  
 
Onderwerp: Groenstroken N36 
Vanuit de fractie(s): PvdA-GL 
Vraag: 
Is het College nu al bereid om te onderzoeken wat de mogelijkheden zijn om groenstroken te 
realiseren langs de N36 samen met de grondeigenaren? 
 
Reactie college:  
Gezien de beschikbare capaciteit en prioritering is dat nu niet aan de orde. 

 

Onderwerp: Electrische laadpunten 

Vanuit de fractie(s): PvdA-GL 

Vraag: 
Kan het College aangeven wat de mogelijkheden zijn om elektrische laadpunten te realiseren bij 
opstappunten voor fietsroutes of bij fietsenstallingen van stations in Twenterand?   
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Reactie college: 
Aan praktisch alle fietsroutes liggen horeca-inrichtingen en daar zijn dergelijke voorzieningen aanwezig 
vaak i.c.m. de ANWB-service. Bij busstations zien wij de noodzaak daar niet van in, omdat het hier 
gaat om voor- en natransport met veelal korte ritten. Als het gaat om spoorstations (Vriezenveen en 
Vroomshoop) dan is de aanwezigheid van elektrische laadpalen een zaak van ProRail. 
 
Onderwerp: actieplan uitheemse exoten 
Vanuit de fractie(s): CU 
Vraag: 
de ChristenUnie wil duidelijkheid over Overijsselse ‘woeker-exoten’. Heeft de gemeente Twenterand 
rondom deze problematiek al een actieplan opgesteld ? Is er al een voorbereiding met de gemeente 
opgestart ter bestrijding van deze uitheemse exoten ? Moet er net als met de bestrijding van de 
processierups ( extra ) geld vrijgemaakt worden in de begroting zodat de gemeente Twenterand 
maatregelen kan treffen en haar burgers kan beschermen? Hoeveel? 
 
Reactie college: 
De provincie heeft de opdracht dit verder samen met de gemeenten op te pakken. Een aantal 
gemeenten heeft plaatsgenomen in een werkgroep om in een kleiner comité de plannen en protocollen 
uit te werken en de resultaten daarvan terug te koppelen naar de betrokkenen.   
Op basis van de resultaten van de werkgroep volgen verdere acties. Dan wordt ook bekend of er 
eventueel extra financiële middelen nodig zijn. Onze gemeente heeft (nog) geen eigen actieplan 
opgesteld, maar we inventariseren, monitoren en bestrijden de Japanse duizendknoop en 
Reuzenberenklauw wel op gemeentegrond.  
   
Onderwerp: overleg Vitens 
Vanuit de fractie(s): SGP 
Vraag: 
Is er overleg met Vitens over het opvangen en gebruiken van neerslag?  
 
Reactie college: 
Nee, dat is er (nog) niet. Vitens zal als stakeholder betrokken worden bij de risicodialoog, die we 
volgens planning in 2020 gaan voeren.  

 

DOELENBOOM DUURZAAMHEID, MILIEU EN VTH 

Onderwerp: Energie 
Vanuit de fractie(s): CDA 
Vraag: 
Energiebeheer: houdt de gemeente een energie administratie bij? Voor bedrijven wordt dit verplicht 
gesteld, geldt dit ook voor de gemeente en zo ja, krijgt de raad hier inzicht in?  
 
Reactie college: 
De gemeente houdt de energieverbruiken bij en heeft inderdaad ook de informatieplicht. De gemeente 
gaat het ministerie voor 1 juli inlichten over de uitvoering van de voorgestelde maatregelen. De raad 
kan op verzoek deze informatie ontvangen. 

 
Onderwerp: Energie 
Vanuit de fractie(s): CDA 
Vraag: 
Energieloket: was subsidie vanuit de provincie tot 2019. 22k incidenteel uit reserve coalitie akkoord. Is 
hier al een evaluatie over geweest om te rechtvaardigen dat we dit incidenteel voortzetten? En hoe 
groot is de kans dat de subsidie wordt voortgezet vanuit de provincie?  
 
Reactie college:  
Sinds 2018 heeft Twenterand het Energieloket 2.1 ondergebracht bij Duurzaam (t)huis Twente, waarin 
de 14 Twentse gemeenten samenwerken. U kunt het Energieloket Twenterand vinden via 
https://www.duurzaamthuistwente.nl/twenterand/. In 2019 voert een ambtelijke werkgroep (van enkele 
regiogemeenten en provincie)  een evaluatie uit in aanloop naar doorontwikkelen Energieloket 3.0 

https://www.duurzaamthuistwente.nl/twenterand/
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(vanaf 2020). In het ontwerp Klimaatakkoord is de afspraak opgenomen voor een onafhankelijk 
(regionaal) energieloket, onder verantwoordelijkheid van de gemeente. In welke vorm de provincie 
ondersteuning zal bieden aan de gemeentelijke energieloketten is nu nog niet bekend.  

 
Onderwerp: Agenda duurzaamheid 2018-2022 
Vanuit de fractie(s): CDA 
Vraag: 
Uitvoering agenda duurzaamheid 2018-2022. Incidenteel 10k uit reserve coalitieakkoord. Voor het 
stimuleren en communiceren van lokale initiatieven continueren van het bedrag wat ook voor 2019 
beschikbaar was gesteld. Is dit nodig? Zo ja waaruit blijkt dit? Hebben we al resultaten geboekt? Zo ja, 
welke? 
 
Reactie college:  
In de in 2018 vastgestelde Agenda Duurzaam Twenterand is het uitgangspunt dat duurzaamheid een 
gezamenlijke opgave is van gemeente, inwoners, ondernemers en maatschappelijke partners. Om dit 
vorm te geven is budget nodig voor communicatie en het ondersteunen en stimuleren van lokale 
initiatieven. Voor resultaten verwijzen we graag naar de jaarstukken 2018, pagina 15.  
 
Onderwerp: Deelname RES 
Vanuit de fractie(s): CDA 
Vraag: 
Neemt de gemeente Twenterand deel aan RES (regionaal samenwerkingsverband voor de ruimtelijke 
inpassing van de energietransities)? Graag een toelichting waarom wel of niet.  
 
Reactie college:  
 Twenterand doet mee aan de energieregio Twente. Voor meer informatie verwijzen wij naar de 
stukken over de Concept Startnota regionale Energiestrategie Twente (aanmeldformulier 31 mei 2019).  
 
Onderwerp: Verduurzaming gemeentelijke gebouwen 
Vanuit de fractie(s): CDA 
Vraag: 
Verduurzaming van de gemeentelijke gebouwen en energiebeheer", de overheidsgebouwen zullen 
voor 2023 naar energielabel C moeten. Voor welke gebouwen geldt dat in Twenterand? Welk plan 
heeft het college om dit te gaan realiseren. Kan er een inschatting gemaakt worden van de kosten die 
dit met zich mee gaat brengen?  
 
Reactie college:  
Dat geldt voor het gemeentehuis en de gemeentewerf. Het gemeentehuis heeft op dit moment een 
label D. De gemeentewerf heeft een label A.  

 
Onderwerp: thema duurzaamheid 
Vanuit de fractie(s): PvdA-GL 
Vraag: 
Op welke manier wil het College er voor zorgen dat het thema duurzaamheid blijvend op de agenda 
komt te staan.   
 
Reactie college:  
Het onderwerp duurzaamheid krijgt blijvende aandacht met onderwerpen zoals 
Klimaatadaptatie (stresstesten en risicodialogen), regionale energiestrategie Twente, 
warmteplan en circulaire economie.  
 
Vraag: 
Heeft de gemeente een CO2 reductieplan? Is de gemeente Twenterand van plan om een CO2 
plan op te stellen? 
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Reactie college:  
De gemeente heeft geen CO2 reductieplan. In de Agenda Duurzaam Twenterand staan onze 
ambities en acties voor de energietransitie opgenomen, evenals in de bijlage een factsheet 
energie die inzicht geeft in energievraag- en aanbod in 2050 en een mogelijke invulling van een 
(grotendeels) CO2-vrije energievoorziening.  
 
Onderwerp: Inzet Wooncoaches 
Vanuit de fractie(s): PvdA-GL 
Vraag: 
Wat gaat het College doen om de inzet van wooncoaches te versterken en meer bekend te 
maken, zodat inwoners van Twenterand hier meer gebruik van gaan maken?  
 
Reactie college:  
De vrijwillige wooncoaches uit Twenterand werken onder Duurzaam(t)huis Twente. Via 
verschillende manieren wordt regelmatig gecommuniceerd over de wooncoaches 
(persberichten Tubantia en lokaal; social media).  

 
Onderwerp: Natura 2000 
Vanuit de fractie(s): PvdA-GL 
Vraag: 
- Is er al duidelijkheid over de treffen maatregelen om de instandhoudsingsdoelen te realiseren en 

ligt er al een advies van het BAC richting de provincie? 
- Is er al duidelijkheid of het College voornemens is om het nog te vaststellen bestemmingsplan zelf 

ter hand te nemen of dit te laten doen via een PIP? 
- Wat gaat het College doen om de burgerinitiatieven rondom de “meekoppelkansen” actief te 

ondersteunen in samenwerking met de gemeenten Hardenberg en Tubbergen. 
- Wat betekent de uitspraak van de Raad van State inzake de Pas voor de ontwikkelingen rondom 

de Engbertsdijksvenen? 
- Kunt u aangeven wat de stand van zaken is met betrekking tot realisatie van het 

Natuurbelevingscentrum?  
 
Reactie college:  
- Naar verwachting levert het kernteam LTO en de BAC rond de zomer 2019 een advies op aan de 

provincie. 
- Op 18 juni heeft het college een besluit genomen om een PIP op te stellen voor de 

Engbertsdijksvenen. 
- Op 11 juni heeft het college een besluit genomen om als gemeente de regie te nemen voor de 

procesbegeleiding van de Meekoppelkansen Engbertsdijksvenen. We zoeken daarvoor naar een 
tijdelijke procesbegeleider/ gebiedsmakelaar. 

- De precieze gevolgen van de recente RvS uitspraak zijn nog niet bekend. De regering wil samen 
met medeoverheden en andere maatschappelijke partners optrekken bij het in beeld brengen 
van de precieze gevolgen en het waar mogelijk vinden van oplossingen.  

- De werkgroep Natuurbelevingscentrum is 1 van de 5 plannen onder de Meekoppelkansen 
Engbertsdijksvenen. Voor de begeleiding van de werkgroepen zoeken wij iemand, die de 
groepen kan ondersteunen om te komen tot realiseerbare plannen o.a. door kennis van 
subsidies en fondsen. 

 

Onderwerp: ondergrondse glascontainers 

Vanuit de fractie(s): GBT 

Vraag: 

Wanneer worden de ondergrondse glascontainers in Geerdijk, Bruinehaar en De Pollen geplaatst?   

Reactie college: 

Dit wordt betrokken bij het onderzoek in verband met de herijking van het afvalbeleid. 

 
Onderwerp: herijking afvalbeleid 
Vanuit de fractie(s): SGP 
Vraag: 
Wanneer kan de raad de uitkomsten van de herijking van het afvalbeleid tegemoet zien?  
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Reactie college: 

Deze uitkomsten worden in het najaar aan de raad toegezonden. 

 
Onderwerp: zwerfafval 
Vanuit de fractie(s): VVD 
Vraag: 
Hoe wil de gemeente zwerfafval tegengaan? Hoe verloopt de samenwerking hierin 
met buurgemeenten?  
 
Reactie college: 
Met 18 andere ROVA-gemeenten (waaronder buurgemeente Tubbergen) is onder de werknaam 
MooiSchoon ingezet op het bestrijden en voorkomen van zwerfvuil. Hiervoor worden allerlei acties 
georganiseerd zoals de MooiSchoon week (809 leerlingen in 2018), Project Afval scheiden op scholen 
(617 leerlingen in 2018 ) en  zwerfvuilacties (8 acties in 2018 met totaal 287 deelnemers) en 
bewustwordings-/ educatie-/voorlichtingscampagnes (10 stuks in 2018). 
 
Onderwerp: zonnepark 
Vanuit de fractie(s): SGP 
Vraag: 
Kan een zonnepark op het water van de zandwinning worden gerealiseerd, ter voorkoming van 
beslag op kostbare landbouwgrond?  
 
Reactie college:  
Ons Ruimtelijk beleidskader voor Duurzame Energie van mei 2017 staat de mogelijkheid van 
(drijvende) zonnevelden op zandwinplassen toe (zie voorkeursvolgorde in het beleidskader). 
 
Onderwerp: zonnepark 
Vanuit de fractie(s): SGP/PvdA-GL 
Vraag: 
- Welke afspraken zijn er gemaakt voor de terug geleverde energie van het zonnepark 

Oosterweilanden? Bijv. met GvO’s (Garantie van Oorsprong)  
- Welke (financiële) consequenties zijn er, nu de oplevering van het zonnepark Oosterweilanden 

vertraagd is? 
- Hoe wordt het risico gedekt om niet de maximale SDE+ subsidie te ontvangen over de gehele 

looptijd betreffende het zonnepark Oosterweilanden? 
- Is het College bereid om na te gaan op welke bedrijven kunnen participeren in de investeringen en 

opbrengsten van het Zonnepark Oosterweilanden?  
- Wat zijn de gevolgen van de vertraging van het plaatsen van zonnepanelen en voor de inkomsten 

voor het duurzaamheidsfonds?  
 
Reactie college: 
In de algemene beschouwingen m.b.t. de kadernota 2020 zijn door verschillende fracties vragen 

gesteld over de bijgestelde planning, financiële aspecten en hoofdbestek van het Zonnepark 

Oosterweilanden B.V.. Een van de vragen over de bijgestelde planning is “gaat het de gemeente geld 

kosten”. Het Zonnepark Oosterweilanden is een geheel zelfstandige entiteit die zelf verantwoordelijk is 

voor haar financiële huishouding en geheel los staat van de gemeente Twenterand. De bijgestelde 

planning en alles wat daarmee samenhangt leidt in geen geval tot kosten voor de gemeente 

Twenterand. De afspraak dat Zonnepark Oosterweiland B.V met ingang van 2020 een dotatie doet in 

het duurzaamheidsfonds blijft onverkort van kracht. In de aandeelhoudersvergadering van begin 2020 

wordt de hoogte van de dotatie bepaald. In een eerder stadium is gecommuniceerd dat de voorlopige 

oplevering  van het zonnepark op 1 september 2019 zal plaatsvinden en definitieve oplevering een 

aantal maanden later. Alle vragen die gesteld zijn, hoe begrijpelijk ook, zijn vragen die slechts de B.V. 

aan gaan. De b.v. is een verbonden partij en daarmee gelijk geschakeld aan Cogas, Twence, Enexis, 

BNG, enz. Het Zonnepark Oosterweilanden B.V. geeft aan dat zij haar verplichtingen jegens de 

aandeelhouder en derden zonder restrictie zal na komen en legt daarover verantwoording af in de 

aandeelhoudersvergaderingen die 2 keer per jaar plaatsvinden. 
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Onderwerp: voorwaarden gasaansluiting 
Vanuit de fractie(s): SGP 
Vraag: 
Aan welke voorwaarden moet zijn voldaan voordat in wijk de gasaansluiting kan worden 
weggehaald? 
  
Reactie college:  
Voordat een wijk daadwerkelijk van het aardgas af kan, moeten de alternatieve warmteopties 
zijn uitgewerkt in een zorgvuldig afwegings- en besluitvormingsproces, waarbij participatie van 
inwoners een goede plek moet krijgen. De VNG heeft bij het ontwerp Klimaatakkoord een aantal 
randvoorwaarden gesteld, die belangrijk zijn voor de regierol van de gemeente in de gebouwde 
omgeving (zie: https://vng.nl/onderwerpenindex/milieu-en-mobiliteit/energie-en-
klimaat/nieuws/extra-alv-voor-klimaatakkoord ). 
 
Onderwerp: Ontwikkeling warmteplannen 
Vanuit de fractie(s): PvdA-GL 
Vraag: 
Wilt u in de ontwikkeling van de warmteplannen ook het onderdeel draagvlak en draagkracht 
meenemen? Op welke manier wilt u dit gaan doen? 
 
Reactie college:  
In het ontwerp Klimaatakkoord is opgenomen dat de gemeente uiterlijk eind 2021 een Transitievisie 
warmte (warmteplan) heeft waarin een realistisch tijdspad tot 2050 wordt vastgelegd waarop wijken 
van het aardgas afgaan. In 2019 maken wij een eerste stap naar dit warmteplan voor onze gemeente, 
door een Sprintsessie in het najaar van 2019 voor de WT4 gemeenten, samen met provincie en 
netbeheerders. Hiervoor ontvangt ook uw raad binnenkort een uitnodiging.  
Voor Twenterand organiseren we voor dit warmteplan een lokale regietafel warmte, waarin o.a. 
inwoners vertegenwoordigd zijn. In het warmteplan wordt uitgewerkt hoe de gemeente wil omgaan met 
draagkracht en draagvlak voor de wijkuitvoeringsplannen warmte. 

 
Onderwerp: Warmteplan 
Vanuit de fractie(s): CDA 
Vraag: 
Warmteplan: Wat is de stand van zaken m.b.t. de uitvoering van het warmteplan?  Wanneer moet dit 
plan gerealiseerd zijn? Incidenteel wordt 30.000 euro beschikbaar gesteld om wijken te realiseren 
zonder aardgas. Waar is dit bedrag op gebaseerd? Graag een toelichting waarom wel of niet.  
 
Reactie college: 
In het werkprogramma 2019 Agenda duurzaam Twenterand en de begroting 2019 hebben wij 
aangekondigd dat we in 2019 een start willen maken met het opstellen van dit plan. Dat zijn we nu aan 
het organiseren samen met netbeheerders, provincie en de WT4 gemeenten. Het gevraagde bedrag is 
bedoeld voor de uitwerking en het besluitvormingsproces rond het warmteplan.  Voor de 
uitvoeringsplannen op wijkniveau is op dit moment nog geen inschatting te maken van de kosten. 
 
Onderwerp: Warmteplan 
Vanuit de fractie(s): CU 
Vraag: 
Voor het warmteplan wordt een bedrag van € 30 K geraamd – de vraag die bij ons leeft is hoe 
realistisch is dat bedrag of moet er gezien het klimaatakkoord voor de begroting van 2020 toch nog 
bijgeschaafd worden, wat is de mening van het college ?   
 
Reactie college:  
Het warmteplan geeft de transitievisie warmte voor alle wijken in de gemeente. Voor de uitwerking en 
het afwegingsproces is het gevraagde bedrag realistisch. Voor de uitvoeringsplannen op wijkniveau is 
op dit moment nog geen inschatting te maken van de kosten. 

 
 
 

https://vng.nl/onderwerpenindex/milieu-en-mobiliteit/energie-en-klimaat/nieuws/extra-alv-voor-klimaatakkoord
https://vng.nl/onderwerpenindex/milieu-en-mobiliteit/energie-en-klimaat/nieuws/extra-alv-voor-klimaatakkoord
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Onderwerp: Biodiversiteit 
Vanuit de fractie(s): PvdA-GL 
Vraag: 
Op welken manier gaat u verdere invulling geven aan versterking van de biodiversiteit in 
Twenterand? 
 
Reactie college: 
Door het planten van diverse vrucht en drachtbomen, het planten van onderbeplanting/ hagen en 
heesters, het inzaaien van bloemrijke bermen en het verschralen van bermen geeft de Gemeente 
Twenterand meer versterking aan biodiversiteit. Ook ondersteunt de gemeente Twenterand groene 
initiatieven via de Groene Loper https://www.twenterand.nl/bloeitop/groene-loper_47231/ 
 
Onderwerp: Ecologisch bermbeheer 
Vanuit de fractie(s): PvdA-GL 
Vraag: 
Op welke manier gaat u inwoners en in ieder geval aanwonenden/gebruikers informeren over 
ecologisch bermbeheer? 
Reactie college: 
Inwoners worden via de website en persberichten geïnformeerd over ecologisch bermbeheer. 
Aanwonenden van percelen in de kernen zijn per brief geïnformeerd over het ecologische bermbeheer 
in hun omgeving. 
 
Onderwerp: Gebruik glyfosaat 
Vanuit de fractie(s): PvdA-GL 
Vraag: 
Gebruikt de gemeente Twenterand zelf glyfosaat? Zo, ja is het College bereid om hier onmiddellijk 
mee te stoppen en alternatieven te gebruiken? 
 

Reactie college: 

De Gemeente Twenterand gebruikt geen glyfosaat bij onkruid beheersing op verhardingen. Bij 

specifieke problemen, zoals bijvoorbeeld invasieve exoten, stobben behandeling etc. wordt glyfosaat 

nog wel gebruikt. 

 
Onderwerp: overleg lelietelers 
Vanuit de fractie(s): PvdA-GL 
Vraag: 
Is het College bereid om met alle lelietelers in overleg te gaan om, op basis van de publicaties en de 
hierin genoemde risico’s voor de volksgezondheid, het convenant aan te passen en de afstand tot 
bebouwing en natuurgebieden te vergroten? 
 
Reactie college: 
Het convenant is op 24 september 2018 ondertekend. Het college vindt het te vroeg om nu al over de 
aanpassing van het convenant in gesprek te gaan. 

DOELENBOOM BOUWEN, WONEN RO EN VTH 

Onderwerp: Omgevingswet 
Vanuit de fractie(s): CDA 
Vraag: 
- Welke ambities heeft het college met de omgevingswet?  
- Is het college voornemens om dit ambitieniveau te koppelen aan het door het rijk beschikbaar 

gestelde budget?  
- Hoe wordt deze wet geïntegreerd m.b.t. het integraalwerken? 
 
Reactie college:  
- Het college wil niet voorop en ook niet achteraan lopen bij de implementatie van de 

Omgevingswet. 
- Het rijk stelt geen budget beschikbaar voor de implementatie van de Omgevingswet. 

https://www.twenterand.nl/bloeitop/groene-loper_47231/
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- Integraal werken en het wegnemen van knelpunten in het huidige beleid staan centraal bij de 

implementatie van de Omgevingswet. Op dit moment worden er interne sessies georganiseerd om 

knelpunten in ons huidige beleid bloot te leggen en integraal op te lossen. Op deze manier werken 

wij vanuit de ‘’Geest van de Omgevingswet’’. De kernbegrippen hierbij zijn; samenhang, 

samenwerken, gemeenschappelijkheid en afstemming. 

 

Onderwerp: Omgevingswet 
Vanuit de fractie(s): VVD 
Vraag: 
In hoeverre zijn inwoners, organisaties, bedrijven zich bewust van de veranderingen door de 
omgevingswet en wat doet de gemeente aan voorlichting? 
  
Reactie college: 

Op dit moment is er nog geen concreet beeld over de mate van bewustzijn van inwoners, 
organisaties en bedrijven. In eerste instantie is ervoor gekozen om aandacht te besteden aan de 
interne opgaven omtrent de implementatie van de Omgevingswet. 
 

Onderwerp: Blijverslening 
Vanuit de fractie(s): GBT 
Vraag: 

Geldt min of meer ook voor de blijvers lening: niemand heeft zich ervoor gemeld in de afgelopen jaren. 
Bent u van plan hiermee door te gaan?   

  

Reactie college: 

Het klopt dat er nog geen blijverslening is afgegeven. Toch willen we doorgaan met deze regeling het 
is een instrument dat mensen kan helpen, wanneer zij langer thuis willen blijven wonen.  

 
Onderwerp: diverse plannen 
Vanuit de fractie(s): CDA 
Vraag: 
Bij de gemeente liggen diverse plannen, denk aan centrumontwikkeling, Mozaïek, sportpark, Smithoek 
en omgevingswet. Waaraan wordt nu prioriteit gegeven en waar ligt de noodzaak? Er is FTE vrijgesteld 
om dit verder te begeleiden, maar ze zijn al jaren bezig met deze plannen en het komt niet van de 
grond.  
 
Reactie college: 
Genoemde projecten zijn complex en multidisciplinair. Bovendien zijn er diverse externe partijen bij 
betrokken. Ze hebben alle op dit moment de volle aandacht. Naast deze projectplannen is er ook 
dagelijkse aanvoer van werkvoorraad in de vorm van ruimtelijke intenties van inwoners, bedrijven en 
instellingen. 

 
Onderwerp: Ontwikkelen gronden 
Vanuit de fractie(s): CDA 
Vraag: 
Welke consequenties zijn er als de invulling van de te ontwikkelen gronden, door de gemeente zelf in 
eigen beheer uitgevoerd wordt. Indien hier medewerkers van de gemeente er vrij voor worden 
gemaakt, hoe is dit zichtbaar in de kadernota of wordt er intern met medewerkers geschoven waardoor 
er verschuivingen plaatsvinden van kosten. Kan het college hier uitsluitsel over geven?  
 
Reactie college 
Binnen de gemeente zijn medewerkers belast met deze werkzaamheden. Er is geen verzwaring van 
de lasten voor de gemeente omdat de personele kosten toegerekend worden aan het project en 
vergoed worden middels de verkoop van grond. De insteek om zelf te gaan ontwikkelen van de 
Smithoek en het Mozaïek is gedaan om sneller en beter op de behoefte in te spelen gezien de vraag in 
beide kernen. Overigens is dit een gangbare wijze van handelen zoals deze binnen het grondbedrijf al 
jaren wordt gehanteerd conform de nota grondbeleid. 
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Onderwerp: Woningmarkt 
Vanuit de fractie(s): VVD 
Vraag: 
Tevens zegt u; “De woningmarkt staat onder druk”. Kunt u concreet maken wat voor “druk” dit 
is. Waar zitten knelpunten en is dat (cijfermatig) te onderbouwen?  
 
Reactie college: 
In de kernen Den Ham Vroomshoop en Westerhaar zijn meer woningbouwplannen dan 
beschikbare contingenten. Hierdoor komt er druk van de initiatiefnemers en de provincie.  
In het coalitieakkoord van de provincie staat dat zij belemmeringen willen wegnemen en dat bij 
gemeenten met een kwalitatieve onderbouwing geen focus meer op plafonds en aantallen 
nodig is. De kwalitatieve woningbouwprogrammering wordt op dit moment bekeken door een 
extern adviesbureau. De kwalitatieve woningbouwbehoefte gaat zowel over de nieuwbouw als 
over de bestaande woningen. 

 
Onderwerp: Implementatieplan 
Vanuit de fractie(s): PvdA-GL 
Vraag: 
Invoering Omgevingswet 
Naast het sociaal domein is een belangrijke opgave de implementatie van de omgevingswet. 
Hiervoor moet veel gebeuren en het vraagt vooral om een andere manier van denken en werken. 
Zowel van de politiek, als het ambtelijk apparaat als ook van de betrokken burger. Wij steunen het 
College met de voorstellen tot implementatie en vragen om de raad hier nadrukkelijk bij te betrekken. 
Op welke termijn komt u richting de raad met een implementatieplan en op welke manier wilt u de 
raad hierbij betrekken? 
 
Reactie college: 
Voor de implementatie werken wij samen met de buurgemeenten: Rijssen-Holten, Wierden, 

Hellendoorn en Hof van Twente maar ook met de Provincie Overijssel. Het ontwikkelen van een 

implementatieplan staat hierbij op de agenda. Bij het ontwikkelen van dit implementatieplan/routekaart 

zullen wij de gemeenteraad betrekken.  
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PROGRAMMA ECONOMIE EN VRIJE TIJDSBESTEDING 

DOELENBOOM CULTUUR EN RECREATIE & TOERISME 

Onderwerp: Evenementenbeleid 
Vanuit de fractie(s): CDA, PvdA-GL 
Vraag: 
- 15k voor evenementenbeleid. De nota moet nog komen en worden vastgesteld. Toch wordt er al 

15k incidenteel gevraagd.  
- Ten aanzien van de uitvoering van het evenementenbeleid verzoeken wij het College om aan te 

geven waar de € 20.000 voor bestemd is. 
- Kunt u een nadere onderbouwing geven van de inzet en bestemming van de € 20.000?  

 
Reactie college: 
Evenementen zijn belangrijk voor Twenterand en de organisatoren, veelal vrijwilligers, verdienen alle 
lof voor het werk wat zij verrichten. Denk aan Randrock, Historisch Schouwspel en de Triatlon 
Vroomshoop. Op dit moment wordt er gewerkt aan de evenementennota. In deze nota zal ook een 
uitvoeringsprogramma worden opgenomen. Het geld dat wordt aangevraagd is voor de uitvoering van 
de nota. 

 
Onderwerp: nota evenementen  
Vanuit de fractie(s): SGP 
Vraag: 
Er komt een nieuwe nota voor evenementen. Noodzakelijk is om dat normstelling voor geluid wordt 
geregeld. Het college heeft zich bereid verklaart ook dit onderdeel de nodige aandacht te geven. 
Wanneer kunnen we dat tegemoet zien?  
 
Reactie college: 
Op 17 april jl. is er door de gemeente Twenterand een avond georganiseerd om de eerste input op te 
halen voor de op te stellen evenementennota. Doelstelling is dan ook om een nota op te stellen die 
samen met organisatoren ontwikkeld zal worden, o.a. de normstelling voor geluid zou daarin een 
onderdeel kunnen zijn. De praktijk leert dat het een hele klus is om goed, praktisch hanteerbaar en 
handhaafbaar evenementenbeleid op te stellen dat bovendien juridisch goed verankerd is. 

 
Onderwerp: Projectsubsidies 
Vanuit de fractie(s): CDA, PvdA-GL 
Vraag: 

• Daarnaast, voor projectsubsidies cultuur structureel 25k. Wat houdt dit precies in? Voor structureel 
missen we de onderbouwing.  

 
Reactie college: 
Stichtingen en verenigingen die projectmatige activiteiten op het gebied van kunst en cultuur 
organiseren in de gemeente Twenterand, kunnen een projectsubsidie cultuur aanvragen. Op deze 
wijze stimuleert de gemeente nieuwe initiatieven en geeft bestaande initiatieven de kans zich te 
bewijzen. Er was jaarlijks een bedrag voor projectsubsidies beschikbaar. In de gemeentebegroting 
2019 is hiervoor geen geld meer opgenomen. Wij willen deze projectsubsidie voortzetten omdat het 
bijdraagt aan onze programmadoelen.  
 
Onderwerp: nota vrijetijdseconomie 
Vanuit de fractie(s): CDA 
Vraag: 
Voor het actualiseren van een nota vrijetijdseconomie wordt 15k gevraagd. Dit lijkt fors! Wat houdt het 
concreet in?  
 
Reactie college: 
Dit bedrag wordt gevraagd voor het actualiseren van de Nota Vrijetijdsecomie 2013 – 2020. In de 
afgelopen jaren is er veel veranderd op recreatief & toeristisch gebied. De nota moet ook een 
koppeling leggen met de nieuwe toeristische structuur Gastvrij Twenterand. Ook moet de verbinding 
worden gelegd met de nieuwe evenementennota en de cultuurnota.  
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Onderwerp: Openbare toiletten 
Vanuit de fractie(s): CDA 
Vraag: 
Als we een gastvrij Twenterand willen zijn, laten we dan nog een keer de openbare toiletten benoemen 
die we in bijvoorbeeld Vriezenveen missen. Zitten die bij deze 15k?  
 
Reactie college: 
Nee. 

 
Onderwerp: Ontwikkelprogramma platteland 
Vanuit de fractie(s) GBT 
Vraag: 
Wij vinden de oplevering van het ‘Ontwikkelprogramma platteland’ wat lang duren. Kan dit programma 
niet eerder opgeleverd worden en wel binnen deze raadsperiode? 
 
Reactie college: 
Het ontwikkelprogramma heeft als looptijd dezelfde periode als deze raadsperiode (t/m 2022). 

 
Onderwerp: samenhang en samenwerking culturele aanbod 
Vanuit de fractie(s): PvdA-GL 
Vraag: 
Kunt u aangeven op welke manier u samenhang en samenwerking stimuleert in het culturele 
aanbod in Twenterand? Bijvoorbeeld door te sturen op subsidies?  
 
Reactie college: 
Het College is in gesprek met het Platform Cultuur en de grote professionele organisaties voor 
cultuur en welzijn in onze gemeente over samenwerking en verbinding in het culturele veld. Het 
is mogelijk om hierop te sturen met subsidies. We zijn nu nog niet zover dat we deze 
mogelijkheden al in beeld hebben gebracht. 

 
Onderwerp: Nedersaksisch 
Vanuit de fractie(s): PvdA-GL 
Vraag: 
Bent u het met de PvdA GroenLinks eens dat het gebruik en in stand houden van het Nedersaksisch 
van belang is? Wij dragen het behoud van de streektaal een warm hart toe. De streektaal is waardevol 
cultureel erfgoed. Bent u bereid om bijvoorbeeld de namen van de kernen in het Twenterand op 
toegangsborden in het Nedersaksisch weer te geven? 
 
Reactie college: 
We gaan samen met de partners in het culturele veld prioriteiten stellen en vervolgens onderwerpen 

kiezen waar we de komende tijd mee aan de slag gaan. Wij kunnen nu nog niet aangeven of streektaal 

één van deze onderwerpen zal zijn.  

 
Onderwerp: ontwikkeling van R&T  
Vanuit de fractie(s): VVD 
Vraag: 
Bij de ontwikkeling van R&T en promotie wilt u volgens de nota; integreren Cultuur Sport en R&T. Is 
het de bedoeling dat deze domeinen alle in één en hetzelfde begrotingsprogramma gaan komen in 
de toekomst?  
 
Reactie college: 
Het doel is niet om alles in één en hetzelfde begrotingsprogramma te laten samenkomen. Het gaat om 
het stimuleren van Cultuur, Sport en R&T, verbindingen zoeken en kansen benutten. 
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Onderwerp: inventarisatie cultureel erfgoed 
Vanuit de fractie(s): VVD 
Vraag: 
Aangekondigd wordt een inventarisatie van cultureel erfgoed en ontwikkeling samenwerking 
musea. Hier staan geen aparte bedragen voor genoemd maar recent is wel de doorontwikkeling 
van de Peddemorsboerderij afgewezen. Hoe strookt dit met elkaar?  
 
Reactie college: 
De inventarisatie van cultureel erfgoed is bedoeld om in kaart te brengen welk cultureel erfgoed in de 
gemeente aanwezig is. Vervolgens moet worden bepaald wat het beleid wordt voor dit cultureel 
erfgoed. De samenwerking tussen de musea gaat om de musea met elkaar in contact brengen en te 
onderzoeken welke mogelijkheden er zijn om van elkaar te leren, elkaar te versterken en samen 
activiteiten, arrangement op te pakken. De doorontwikkeling van de Peddemorsboerderij is afgewezen 
omdat dit niet past in het huidige beleid. De Peddemorsboerderij is wél gevraagd om actief mee te 
denken en te doen met de cultuurvisie.  
 
Onderwerp: stand van zaken Het Punt en de Klaampe 
Vanuit de fractie(s): VVD, SGP 
Vraag: 

• Wat is nu de stand van zaken rond Het Punt en de Klaampe? Wanneer zijn deze problemen nu 
echt opgelost? 

• Voor de jaren na 2020 worden (terecht) geen extra middelen voor Het Punt en De Klaampe 
begroot. Is met voldoende zekerheid onderbouwd dat er toch niet opnieuw onaangename 
verrassingen zullen komen? 

• Wat is voor Het Punt de totale bijdrage door de gemeente in 2020 en de maximale bijdrage per 
jaar tot 2023?  

• Wat is voor De Klaampe de totale bijdrage door de gemeente in 2020 en de maximale 
bijdrage per jaar tot 2023? 

 
Reactie college:  

• 2019 wordt gebruikt om in kaart te brengen wat nodig is voor een structureel financieel gezonde 
exploitatie van de Klaampe en het Punt te komen. 

• 2019 wordt gebruikt om in kaart te brengen wat nodig is om tot een structureel financieel gezonde 
exploitatie van Klaampe en Punt te komen. Dat gebeurt in afstemming met betrokkenen van 
stichting Klaampe en stichting ACV. Afhankelijk van de uitkomsten hiervan zal nadere 
besluitvorming in de Raad plaatsvinden. Daarbij zullen ook risico’s worden benoemd en geraamd. 

• Voor het Punt is een jaarlijkse bijdrage opgenomen van € 201.665. In de kadernota 2020 is 
eenmalig een extra bijdrage opgenomen van € 100.000, waardoor de bijdrage in 2020 op € 
301.665 komt. De bijdrage aan het Punt is hoger dan die aan de Klaampe, daar het Punt 
maatschappelijke huurtarieven in rekening brengt bij de instellingen en de Klaampe 
kostendekkende. In het geval van de Klaampe subsidieert de gemeente de instellingen voor de 
hogere huurcomponent en bij het Punt zit die subsidie in de bijdrage aan het Punt. 

• Voor de Klaampe is een jaarlijkse bijdrage opgenomen van € 30.000. In de kadernota 2020 is 
eenmalig een extra bijdrage opgenomen van € 35.000, waardoor de bijdrage in 2020 op € 65.000 
komt. De bijdrage aan het Punt is hoger dan die aan de Klaampe, daar het Punt maatschappelijke 
huurtarieven in rekening brengt bij de instellingen en de Klaampe kostendekkende. In het geval 
van de Klaampe subsidieert de gemeente de instellingen voor de hogere huurcomponent en bij het 
Punt zit die subsidie in de bijdrage aan het Punt. 

 
Onderwerp; Subsidie aanvragen 
Vanuit de fractie(s): SGP 
Vraag: 

• Vermindering van het aantal subsidie aanvragen is naar de mening van de SGP niet reëel te 
verwachten. Welk beleid staat het College voor ogen bij het minder honoreren van subsidies 
en niet indexeren? 

• Hoe is verminderen van subsidies voor andere doeleinden in overeenstemming te brengen 
met het niet doorvoeren van de verhoging kostendekkendheid sport tot een bedrag van        
€ 405.000 (€ 280.000 + € 125.000 2018/2019) 
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Reactie college: 

• Professionele instellingen hebben te maken met vaste verplichtingen vanuit hun CAO. 
Hierdoor kan de index van een professionele organisatie hoger zijn dan die van de 
gemeente. Dit legt een extra groot beslag op de subsidie-plafonds in een bepaald jaar 
waardoor weer minder activiteiten mogelijk zijn. Dit betekent heel concreet dat bepaalde 
activiteiten voor inwoners niet meer uitgevoerd worden. Ons college zal hierin dan keuzes 
moeten maken. 

• Het niet doorvoeren van de verhoging van kostendekkendheid van sport komt voort uit de 
beperkte mogelijkheden om te bezuinigen op sport. Het betekent wel dat de tarieven worden 
verhoogd om deels aan de bezuiniging te kunnen voldoen.   

 

DOELENBOOM ECONOMIE EN WERKGELEGENHEID 

Onderwerp; programmaleider platteland 
Vanuit de fractie(s): CDA, PVV 
Vraag:  

• Programmaleider platteland: kost 45.000. Wat doet hij/zij hiervoor en hoe nodig is dit? 

• Kan het college ons vertellen wat de taken zijn van de Programmaleider Platteland? De PVV vindt 

de beloning aan de hoge kant, maar wellicht kan het college ons vertellen hoe dit salaris tot stand 

is gekomen. Is het genoemde bedrag van € 45.000 inclusief werkgeverslasten?  

 
Reactie college: 

• Om de initiatieven van het ontwikkelprogramma mogelijk te maken zijn personele inzet en 

financiële middelen nodig. Daarom wordt voor de personele inzet van een programmaleider 

Platteland 0,6 fte gevraagd. Het genoemde bedrag voor de programmaleider Platteland is een 

geraamd bedrag. Dit is gebaseerd op 0,6 fte schaal 10, inclusief werkgeverslasten. 

 
Onderwerp; Boeren 
Vanuit de fractie(s): CDA 
Vraag: 
Wat gaan we doen voor onze boeren de komende jaren? In de kadernota wordt hier geen aandacht 
aan besteed. 
 
Reactie college: 
De inspanningen, en datgene dat wij voor het platteland en de boeren willen doen in de komende 

jaren, is toegelicht in de raadsbrief ' Sociaal en economisch vitaal Platteland 2019-2022’. 

 

Onderwerp: verbetering centrum Vriezenveen 
Vanuit de fractie(s): CDA 
Vraag: 

• Wat zijn de ontwikkelingen voor het centrum van Vriezenveen? Vriezenveen verpaupert en het 
centrum wordt steeds minder aantrekkelijk. Veel leegstand en geen ‘publiekstrekkers’. Wat 
kan/doet de gemeente om dit te verbeteren? En gaat dit in samenwerking met de lokale 
ondernemers? 

• De toestand van de dorpskern Vriezenveen is desolaat en Vriezenveen kampt met een 
teruglopend winkelaanbod en daaruit voortvloeiend een teruglopend winkelend publiek.  In het 
coalitie akkoord staat dat de kern Vriezenveen gerevitaliseerd moet worden. Het college heeft in 
haar coalitieakkoord aangegeven dat hier aan gewerkt gaat worden. Desondanks zien we hier 
niets van terug in de kadernota.  We nemen niet aan dat het verplaatsen van de Aldi met 100 m 
gezien moet worden als publiekstrekker voor Vriezenveen. Welk plan van aanpak ligt er om het 
winkelbestand in de grootste kern van onze gemeente weer op peil te krijgen. Wat schat het 
college in welke kosten dit met zich mee brengt en hoe snel kan dit aangepakt worden?  
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Reactie college: 

• De gemeente werkt voor de centrumgebieden van Vriezenveen en Vroomshoop samen met de 
HMO aan een aanpak – voor beide gebieden maatwerk – om samen met het bestuur, de raad, 
ondernemers en inwoners te komen tot een gedragen plan voor verbetering van beide gebieden. 
Na de zomer gaan we in beide gebieden communicatief ‘de boer op’. 

• De HMO heeft een voorstel liggen voor een aanpak waarbij samen met stakeholders wordt 
gewerkt aan een integraal plan. 
 

Onderwerp: ontwikkelingsbudget 
Vanuit de fractie(s) :PvdA-GL 
Vraag: 
In de toelichting van het ontwikkelingsbudget schrijft u dat u het uitvoeringsbudget wil inzetten voor 
het ontwikkelen en implementeren van een specifieke aanpak voor kwetsbare doelgroepen. Wat 
bedoelt u hiermee?  
 
Reactie college: 

Uit data-analyse zien wij dat het besteedbaar inkomen op sommige plekken in de gemeente relatief 
laag is. Met behulp van de ervencoaches richt het ontwikkelprogramma zich eerst op het in beeld 
brengen van (eventuele) kwetsbare groepen om aan de hand daarvan een specifieke aanpak te 
ontwikkelen en te implementeren. 
 
Onderwerp: Asbest 
Vanuit de fractie(s) PvdA-GL, SGP, CDA, CU 
Vraag: 

Asbest 

• In de kadernota staat een voorstel voor het instellen van een Stimuleringsfonds Asbest. Er wordt in 
de kadernota een richtbedrag opgenomen van € 250.000 en voor 2020 om te beginnen € 50.000. 

• Maar nu de 1e Kamer een besluit heeft genomen dat er geen verbod mag komen op verbod 
van asbest, wat betekent dit voor het instellen van een stimuleringsfonds Asbest? Is dat nu al 
nodig? Hoe beoordeelt het College het besluit inzake het verbod op Asbest en wat betekent dit 
voor het voorstel voor het instellen van een Stimuleringsfonds Asbest? 

• Welke invloed heeft de veranderde wetgeving op het beleid met betrekking tot de vervanging 
van asbestdaken en de hoogte van het stimuleringsfonds asbest? 

• Stimuleringsfonds asbest: bedrag opgenomen van 250.000 euro, hoe is het college tot deze 
rekensom gekomen? Welke invloed heeft het besluit op de visie van het fonds en op welke andere 
onderwerpen of lopende ontwikkelingen heeft dit (mogelijk) invloed? Asbest blijft een 
(gezondheids)probleem, blijft het fonds daarom wel stand houden? Gaat dit besluit onze 
beleidskeuzes beïnvloeden? En zo ja hoe dan?  

• In de kadernota wordt een bedrag geraamd van € 50 K voor 2020 in het kader van 
stimuleringsfonds asbest. Gezien recente besluitvorming van het kabinet om het verbod op 
asbestdaken per 2028 op te heffen, kan wat ons betreft deze post uit de begroting. Hoe kijkt het 
college hier tegen aan ? 

 
Reactie college: 
De aanwezigheid van asbest blijft een vraagstuk als het gaat om het creëren van een gezonde 
leefomgeving. Het college houdt vast aan het ambitieniveau van het coalitieakkoord om in 2022 70% 
van de asbestdaken gesaneerd te hebben. Om de ambitie te behalen is het gewenst om deel te nemen 
aan het stimuleringsfonds Asbest.   

 
Onderwerp: Project meekoppelkansen 
Vanuit de fractie(s): CU 
Vraag: 
Kan het college ons aangeven hoeveel projecten er vanuit het project meekoppelkansen reeds in 
voorbereiding zijn en welke kansrijk zijn ? Hoeveel geld is beschikbaar voor de gemeente Twenterand 
uit deze regeling ?   
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Reactie college: 
De Meekoppelkansen bevatten 5 projecten. Het ene project is kansrijker dan het andere.  
1.       Kringloop landbouw 

2.       Fietspad 

3.       Routestructuren  

4.       NatuurBelevingsCentrum 

5.       Turfvaart 

Voor elk van de 5 Meekoppelkansen is door een groep vrijwilligers een plan gemaakt. Alle 5 projecten 
zijn door de vrijwilligersgroepen gepresenteerd op een afsluitende avond en door NMO is het in een 
gezamenlijk eindplaat gevat. Er is geen specifieke regeling, maar het college van Twenterand heeft wel 
een bedrag beschikbaar gesteld voor procesbegeleider die samen met de vrijwilligersgroepen moet 
zorgen dat de plannen tot uitvoering kunnen komen. Een belangrijke factor tot succes is daarbij het 
vinden van financiële middelen. Voor de meekoppelkans kringlooplandbouw loopt een apart proces. 
Het college heeft daarvoor een subsidieaanvraag bij de provincie gedaan in het kader van het Agro & 
Foodprogramma. 
 

Onderwerp: bedrijfsmogelijkheden 
Vanuit de fractie(s): VVD 
Vraag: 
Welke (nieuwe) bedrijfsmogelijkheden zijn er in het buitengebied mogelijk, anders dan de agrarische 
en de inmiddels voor de hand liggende voorbeelden van verbreding, zoals een camping of 
kinderopvang?  
 
Reactie college: 
In vrijkomende Agrarische gebouwen zijn sinds de vaststelling van de Beleidsregels Erventransitie 
gemeente Twenterand 2019 d.d. 21 maart 2019 meer mogelijkheden ontstaan voor het gebruik van 
deze gebouwen. Op basis van de nieuwe beleidsregels zijn activiteiten mogelijk die qua aard en 
omvang en intensiteit vergelijkbaar zijn met de toegestane activiteiten op basis van het 
bestemmingsplan Buitengebied Twenterand (bijlage 3 en 4). Te denken valt aan kleinschalige 
bedrijven die de agrarische gebouwen willen gebruiken voor opslag, stalling van voertuigen en of lichte 
werkzaamheden. 

 
Onderwerp: leefbaar platteland 
Vanuit de fractie(s): VVD 
Vraag: 
De VVD is er een voorstander van dat de leefbaarheid op het platteland in stand blijft, onder meer 
door meer en nieuwe bedrijfsvormen toe te staan. Deelt het college die mening en wordt dat dan 
ook in de praktijk vertaald?  
 
Reactie college: 
Dit is meegenomen in het onlangs vastgestelde beleid Erventransitie. Zie antwoord hierboven. Het 
college is van mening dat in het buitengebied enkel mogelijkheden moeten worden geboden die 
passend zijn in het buitengebied. Voor overige bedrijvigheid zet het college zich in om voldoende 
bedrijventerrein beschikbaar te hebben.   
  
Onderwerp: gevolgen bedrijvigheid buitengebied 
Vanuit de fractie(s): VVD 
Vraag: 
Welke gevolgen heeft meer en andere bedrijvigheid in het buitengebied voor onze bedrijfsterreinen?  
 
Reactie college: 
De bedrijvigheid in het buitengebied gaat meestal om bedrijven met een beperkte omvang. De impact 
op bedrijventerreinen is dan gering.  
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Onderwerp: Ondernemersfonds 
Vanuit de fractie(s): VVD 
Vraag: 
Tevens noemt u het ondernemersfonds. Dit is echter weer een lege tegel. Wat houdt dit in en 
hoeveel komt er in dit fonds? Wat gaan we daar dan mee doen?  
Reactie college: 
Het ondernemersfonds is een fonds voor en door ondernemers. Het fonds komt tot stand met 
gelden van de OZB niet –wonen met goedkeuring van verschillende ondernemerspartijen. In 
2018 is gestart met het fonds, voor drie jaar lang. In 2020 zal er geëvalueerd worden of er met 
het fonds moet worden doorgegaan. Per jaar is er 100k beschikbaar in het fonds. Dit wordt 
naar rato verdeeld over de verschillende sectoren: agrarisch, industrie, detailhandel en 
recreatie & toerisme.  
 
Onderwerp: agrarische sector 
Vanuit de fractie(s): SGP 
Vraag: 
Het platteland is van oudsher de werkplek van de agrarische sector en zal dat ook moeten kunnen 
blijven. Het kan niet de bedoeling zijn dat de sector in de knel komt doordat op een of andere manier 
onnodige beperkingen worden opgelegd. Welke mogelijkheden ziet het College om de regeldruk 
(onder de invloedsfeer van de gemeentelijk overheid) voor de agrarische sector te verminderen?  
 
Reactie college: 
Zoals in de raadsinfo op 22 mei jl. met elkaar besproken komt de regeldruk voor de agrarische sector 

voor het merendeel van andere overheden dan de gemeentelijke. Daar waar de gemeentelijke 

overheid invloed kan uitoefenen, zullen wij zoeken naar mogelijkheden om regeldruk te verminderen. 

 

DOELENBOOM SPORT 

Onderwerp: Kunstgrasvelden 
Vanuit de fractie(s): GBT, CDA, CU, SGP  
 
Vraag: 

- Wat is de reden dat er nu ineens een hoge investering voor vervanging van de toplagen van de 
kunstgrasvelden wordt gevraagd? We zien de noodzaak er absoluut van in, maar wij vragen ons 
af waarom er 11 jaar geleden geen bedrag voor vervanging in de begroting opgenomen? 

- Hoe wordt er na deze investering mee omgegaan, want in de toekomst zullen vaker (de toplagen 
van) kunstgrasvelden vervangen moeten worden? 

- Is het verwijderen van de huidige toplaag in het bedrag 
inbegrepen?  

- Houdt u rekening met gezonde (niet kankerverwekkende) korrels tussen de 
kunstsprieten?  

- Wordt ervan betreffende sportclubs ook een bijdrage gevraagd? Of zijn er in het verleden andere 
afspraken gemaakt? 

- Is het genoemde bedrag inclusief of exclusief 20% SPUK-bijdrage? Hoeveel bedraagt de SPUK-
subsidie? 

- Er wordt aangegeven dat de kunstgrasvelden moeten worden vervangen, en daarvoor is een 
bedrag van ca. 100.000,00 structureel per jaar opgevoerd. Wat heeft dit voor gevolg voor de 
kostendekkenheid van de sport? 

- Wij zijn voor het  verstrekken van een krediet ter vervanging van de  kunstgrasvelden zijnde  € 
130 K in 2020 en totaal € 1,2 Mio afschrijving 12 jaar – maar nu er een grondig extern 
onderzoek is gedaan en de uitkomsten bekend zijn, vragen wij het college of de 
afschrijvingstermijn niet terug moet naar 10 jaar? 

- Voor de vervanging van kunstgrasvelden wordt een investering van € 1.200.000,- begroot. 
Welke alternatieven kunnen hiernaast worden overwogen? 
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Reactie college: 
- Destijds is besloten de investering te dekken uit een reserve. Hierdoor zitten er geen structurele 

lasten (kapitaallasten) in de meerjarenbegroting. Als een nieuwe investering nodig is, wordt dit 
middels de investeringslijst aangevraagd bij de raad.  

- Dit zal worden meegenomen op de investeringslijst in de  
betreffende meerjarenbegroting. 

- Ja, dit zijn de totale vervangingskosten. 
- Volgens het RIVM is de schadelijkheid van de korrels niet aangetoond. Wij conformeren ons aan 

het standpunt van het RIVM. 
- Nee, er wordt bij vervanging geen bijdrage van de verenigingen gevraagd. 
- Het genoemde bedrag is inclusief BTW. De SPUK-subsidie bedraagt maximaal 20%. Er geldt een 

subsidieplafond. Indien de aanvragen het plafond overschrijden, zal de bijdrage lager worden. Bij 
de berekening van de kapitaalslasten is rekening gehouden met een SPUK-bijdrage van 17%.  

- Het genoemde bedrag zijn de kapitaalslasten van de investering voor de kunstgrasvelden (niet 
beïnvloedbaar). 

- De levensduur van kunstgrasvelden bedraag 12 jaar, afschrijving in 12 jaar sluit hierbij aan. Een 
optie is om geld voor een gedeeltelijke renovatie (de doelgebieden)  in het 10e jaar op te nemen.    

- Het alternatief is om grond aan te kopen en natuur grasvelden aan te leggen. Ook het niet 
vervangen van de kunstgrasvelden. Als deze velden worden afgekeurd dan mogen er geen 
wedstrijden op worden gespeeld.  

 
Onderwerp: Zwembad 
Vanuit de fractie(s): PvdA-GL 
Vraag: 
Kunt u ons aangeven wat de stand van zaken is en wanneer we kunnen gaan zwemmen in het 
“nieuwe” zwembad”? 
 
Reactie college: 
Op dit moment wordt onderzoek gedaan naar de haalbaarheid van een multifunctionele 
accommodatie. Zodra de resultaten van dit onderzoek bekend zijn wordt de gemeenteraad hierover 
geïnformeerd. 
 
Onderwerp: Vitaal sportpark het Midden 
Vanuit de fractie(s): CU/SGP, CDA 
Vraag: 
- Het zwembad wordt gekoppeld aan het Vitaal Sport en Beweeg park.(VSB) Naar dit park 

wordt op dit moment onderzoek gedaan naar de financiële haalbaarheid. Wat zijn de 
alternatieven als het VSB park onverhoopt niet door mocht gaan?  

- Sportpark een PM-post? De CDA-fractie zou daar toch graag een richtbedrag voor zien, want 
dit lijkt op een open einde.  Wat mag het kosten? 
 

Reactie college: 
- Op dit moment wordt onderzoek gedaan naar een multifunctionele accommodatie. Als blijkt dat 

een mfa financieel niet haalbaar is dan moet gekeken worden naar alternatieven.  
- Op dit moment wordt onderzoek gedaan naar de haalbaarheid van een multifunctionele 

accommodatie. Zodra de resultaten van dit onderzoek bekend zijn wordt de gemeenteraad 
hierover geïnformeerd. 

 
Onderwerp: Onderbouwing kosten 
Vanuit de fractie(s): SGP 
Vraag:  
Bij het zoeken naar mogelijkheden om te bezuinigen wordt ons verwezen naar beïnvloedbare en 
niet-beïnvloedbare kosten. Op het gebied van sport begrijpen wij niet waarom de kosten op het 
meerjarig onderhoud (€ 232.000,-) niet beïnvloedbaar zijn? Dat geldt ook voor de toegerekende 
lasten (€ 1.066.000,-). Wij vragen daar een duidelijke uitleg en onderbouwing voor.  
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Reactie college: 
De kosten van het meerjarig onderhoud worden geraamd om de accommodatie in stand te houden. 
Een verlaging van dit bedrag zal leiden tot achterstallig onderhoud. De toegerekende lasten worden 
vooraf, op basis van een verdeelsleutel, toegerekend.  
Onderwerp: Privatisering binnen sport 
Vanuit de fractie(s): SGP 
Vraag: 
Bent u bereidt om de mogelijkheden tot privatisering binnen de sport te onderzoeken?  
 
Reactie college: 
De mogelijkheden tot privatisering hebben constant de aandacht. Op dit moment loopt er 1 
privatiseringsonderzoek. Bij privatisering moet er wel een wilsovereenstemming zijn. 
 
Onderwerp: Stimuleren bewegen 
Vanuit de fractie(s): SGP 
Vraag: 
Stimuleren van bewegen kan ook zonder wedstrijdsport. Welke mogelijkheden ziet het College 
hiervoor?  
 
Reactie college: 
De nieuwe visie heet: Sport en bewegen verbindt Sport- en beweegvisie 2018 - 2021 gemeente 
Twenterand. Hiermee wordt aangegeven dat het niet alleen om wedstrijdsport gaat maar ook om 
bewegen. 
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PROGRAMMA FUNDAMENT 

DOELENBOOM DIENSTVERLENING EN KLANTCONTACT 

Onderwerp: programmatuur / digitalisering 
Vanuit de fractie(s): GBT 
Vraag: 
Programmatuur / Digitalisering: wij constateren grotendeels het inhalen van een jaren opgelopen 
achterstand. Klopt dit? Waarop zijn de bedragen gebaseerd? 
   
Reactie college: 
Ja, klopt. Feitelijke bedragen zijn afkomstig uit verschil begroting en jaarafrekening 2018  
En kan als volgt worden verklaard: 
Ibuza                              14 K i.v.m. uitblijven landelijke voorziening en inkopen voorziening bij PINK 
ibabs,                             15 K meer gebruikers dus meer licentie kosten 
Topicus                          35 K aangeschaft en niet verrekend in de begroting 
Businesscase Dimpact  34 K negatieve businesscase bij presentatie tekort niet aangevuld in begroting 
Inverdieneffecten           30 K consultancy op andere projecten ingezet 
Oriby (gezichtherkenning)   7 K       
en inflatie                       18 K 2% inflatie over circa 9 ton (elk jaar 2 % erbij) 

 
Onderwerp: flexwerken / veilig en betrouwbaar omgaan met gegevens 
Vanuit de fractie(s): CDA, GBT, VVD 
Vraag: 
- 48k voor flexwerken en veilig en betrouwbaar omgaan met gegevens? Het CDA neemt aan dat er 

nu toch ook al veilig en betrouwbaar met gegevens wordt omgegaan. Flexwerken zou geld moeten 
opleveren in plaats van geld kosten? Graag een nadere uitleg. 

- Dit is ook van belang voor de ontwikkeling rond de ver(nieuw)bouw van ons gemeentehuis en 
de benodigde werkplekken. Wat voor personele effecten heeft in dit kader het ingezette 
thuiswerken voor de ambtenaren. Hoe is dit te monitoren? Scheelt dit in fte of loopt het juist 
op?  

- Facilitaire flexwerker; hoe verhoudt zich dit tot integraal werken? Wat betekent integraal 
werken voor de gemeente? Zijn hier concrete plannen voor en zo ja hoe gaan we dan integraal 
werken. Antwoord graag toelichten. 

 
Reactie college: 
- Het budget (48 K) is bedoeld om de uitbreiding van flexwerken te faciliteren.  
- Het flexibel werkconcept gaat niet alleen over thuiswerken. In de kadernota staat aangegeven dat 

het bedrag van € 48.000 benodigd is voor de aanschaf van ondersteunende hard- en software.  
- Onder integraal werken verstaan we dat we gericht op een aantal onderwerpen of vraagstukken 

een gezamenlijke, geïntegreerde ambitie formuleren met een bijpassende aanpak.  
 

Onderwerp: Dienstverlening 
Vanuit de fractie(s): PvdA-GL 
Vraag: 
Is de organisatie in haar dienstverlening voldoende toegerust om mensen die minder vaardig zijn 
(niet kunnen lezen en schrijven, onvoldoende taalbeheersing, verstandelijke beperking, autisme) te 
woord te staan en te ondersteunen?  
 
Reactie college: 
In onze dienstverlening staat de mens centraal. Is iemand minder vaardig dan wordt hierop 
geanticipeerd. Dit wordt gedaan op een respectvolle manier waarbij er gezocht wordt naar oplossingen 
op maat.  
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Onderwerp: Right to Challenge 
Vanuit de fractie(s): PvdA-GL 
Vraag: 

− Kan het College een overzicht geven van de keren dat er gebruik gemaakt is van Right 
to Challenge?  

− Op welke manier geeft het College bekendheid aan Right to Challenge? 

− Wat vindt het College van een “motiemarkt”, zoals die in verschillende gemeenten in Nederland 
al aanwezig is? Is dit ook iets voor Twenterand? 
 

Reactie college: 
Van de mogelijkheden Right to Challenge (kort gezegd, het overnemen van gemeentelijke taken door 
inwoners), in formele zin, is nog geen gebruik gemaakt. Het idee van een “motiemarkt” is aan de raad.  
 
Onderwerp: 75 jaar vrijheid 
Vanuit de fractie(s): PvdA-GL 
Vraag: 
Bent u het met de PvdA GroenLinks eens dat ook de raad en College nadrukkelijk een rol hebben in 
de viering van 75 jaar vrijheid en bent u bereid om hier samen met de raad invulling aan te geven? 
 
Reactie college: 
Het college vindt vooral dat de viering van 75 jaar vrijheid in Twenterand, een viering is van de 
samenleving. Om die reden is in het najaar van 2018 al gestart met een bijeenkomst van partijen zoals 
historische verenigingen, musea, plaatselijke belangen en de 4 mei comités in de gemeente. Doel 
hiervan is om met elkaar ideeën te inventariseren en zo te komen tot een gedragen programma voor 
de viering van 75 jaar vrijheid in Twenterand. Het college vindt het hierin van belang dat er, naast de 
activiteiten in de dorpen, er ook activiteiten zijn voor heel Twenterand.     
 

DOELENBOOM BEDRIJFSVOERING 

Onderwerp: Fondsenwerver 
Vanuit de fractie(s): CDA, GBT, SGP 
Vraag: 
- Fondsenwerver 80.000 euro, dit zou toch geld moeten opleveren i.p.v. kosten? 
- Aanjager / facilitator / fondsenwerver: gezien de taken en de omschrijving, blijft er nog wel 

serieus tijd over om fondsen c.q. subsidies te werven? 
- De resultaten van de functie Aanjager / Facilitator / Fondsenwerver zijn naar onze mening 

onvoldoende duidelijk om een bedrag van € 240.000 te rechtvaardigen. Wat is de kosten – 
baten verhouding die het College verwacht?  

 
Reactie college: 
- Het gaat hier niet alleen om een fondsenwerver, maar een aanjager/facilitator/fondsenwerver om 

inwonersinitiatieven mogelijk te maken en/of verder te helpen voor de leefbaarheid in Twenterand. 
De aanstelling van zo iemand kost geld. Voor die initiatieven hoeft niet per sé geld uit de 
gemeentebegroting te komen, zoals bijvoorbeeld de kernbudgetten, maar ook uit andere (externe) 
fondsen. Daarmee levert zo iemand inderdaad geld op voor de initiatieven en dus voor de 
samenleving van Twenterand. 

- Dat moet blijken. Het is een nieuwe rol, waarbij het vooral gaat om iemand die kan verbinden 
en initiatiefnemers kan helpen om hun idee mogelijk te maken en ze op het pad zetten van 
mogelijke fondsen en subsidies. 

 
 
Onderwerp: Toezeggingen 
Vanuit de fractie(s): CDA 
Vraag: 
Wat is er gebeurd met de toezeggingen uit de Begrotingsraad van 2019: onderzoek openbare toiletten 
per kern, stand van zaken ontwikkeling zwembad / sportpark, woningbouw in Vriezenveen, enz. enz.  
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Reactie college: 
De toezeggingen die zijn gedaan tijdens de raadsbehandeling van de Programmabegroting 2019 zijn 
opgenomen in iBabs en volgens de reguliere procedure gemonitord en afgehandeld. De stand van 
zaken wordt maandelijks besproken in het presidium. 
 
Onderwerp: Inwonersbetrokkenheid 
Vanuit de fractie(s): CDA, PvdA - GL 
Vraag: 
- Wat is er uit de pilot inwonersbetrokkenheid gekomen, welke initiatieven zijn er tot nu toe geweest? 

En hoeveel geld heeft dit ons gekost? 
- Op welke manier gaat het College nu invulling geven aan het vergroten van inwoner 

betrokkenheid? 
- er zijn kernwethouders aangesteld, wat zijn de uitkomsten, zijn de wethouders niet faciliterend?  

Wat is er uit de pilot inwonersbetrokkenheid gekomen, welke initiatieven zijn er tot nu toe geweest? 
 

Reactie college 
Voor bullets 1 en 2:  

- Het kernbudget is één van de mogelijkheden om initiatieven mogelijk te maken en wordt in juli 
2019 mogelijk via een aanvraagformulier op de website. Daarnaast worden inwoners sowieso al 
betrokken bij de totstandkoming van beleid en regelingen. Ook is experimenteel gebruik gemaakt 
van een digitaal platform ikpraatmee. Dit platform is ingezet bij de enquête van de evaluatie van de 
koopzondag en wordt ook ingezet om inwoners te betrekken bij de profielschets van de nieuwe 
burgemeester. 

- De kernwethouders zijn binnen het college aanspreekpunt voor een kern of buurt. De wethouders 
zijn ‘in the lead’ op zijn/haar inhoudelijke portefeuilles. Binnen het college is sprake van collegiaal 
bestuur. Het kernbudget is één van de mogelijkheden om initiatieven mogelijk te maken en wordt in 
juli 2019 mogelijk via een aanvraagformulier op de website. Daarnaast worden inwoners sowieso 
al betrokken bij de totstandkoming van beleid en regelingen. Ook is experimenteel gebruik 
gemaakt van een digitaal platform ikpraatmee. Dit platform is ingezet bij de enquête van de 
evaluatie van de koopzondag en wordt ook ingezet om inwoners te betrekken bij de profielschets 
van de nieuwe burgemeester. De inzet van ikpraatmee wordt geëvalueerd, maar het college heeft 
de intentie om gebruik te blijven maken van dit platform. 

 
Onderwerp: Kinderraad 
Vanuit de fractie(s): PvdA-GL 
Vraag: 
Kan het College aangeven wat de stand van zaken is met betrekking tot het instellen van een 
kinderraad?  
 
Reactie college 
Het onderwerp is al meerdere keren met het onderwijs (OOGO) besproken. Het onderwijs heeft 
aangegeven niet te opteren voor een kinderraad, mede gezien de gevraagde tijdsinzet,  maar voor 
Democracity. Het project Democracity loopt goed.  
 
Onderwerp: Aanvullende tabel 
Vanuit de fractie(s): PvdA-GL 
Vraag: 
Kunt u de raad een aanvullende tabel geven (aanvullend op de tabel die opgenomen is in de 
kadernota op pagina 7) waarin opgenomen zijn de reserves waar uit in de kadernota geput wordt. 
Stand op 1/1 2019 – Uitputting uit de reserves op basis van de voorstellen – restant. 
 
Reactie college 
                                               Stand 1/1/2019                      Onttrekking o.b.v       Restant 
                                         (na verw.besluit jaarrek.2018)         voorstellen                            
 
ARR                                           €  4.250.000                          €    542.000        € 3.708.000 
Reserve sociaal domein            €  5.549.316                          € 1.643.200        € 3.906.116 
Reserve coalitie akkoord           €  1.481.300                          €    982.000        €    499.300 
Reserve grondbedrijf                 €  1.000.000                          €    150.000        €    850.000 
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Onderwerp: levenlangleren 
Vanuit de fractie(s): VVD 
Vraag: 
Levenlang leren; wat doet de gemeente Twenterand daaraan? Bekend stellen informatie over 
gratis ontwikkeladvies 45-plusser; tegemoetkoming deeltijdopleiding; levenlanglerenkrediet?  
 
Reactie college: 
Mogelijkheden die betrekking hebben op leren en ontwikkelen worden op intranet geplaatst zodat 
medewerkers die hierin geïnteresseerd zijn daar gebruik van kunnen maken. Waar nodig wordt dit 
extra onder de aandacht gebracht door de leiding of P&O middels een toelichting. 
 
Onderwerp: karakter kernen 
Vanuit de fractie(s): VVD 
Vraag: 
De VVD wil van het college een duidelijke omschrijving van het karakter van de kernen in onze 
gemeente. De VVD wil ook van het college weten hoe het benadrukken van verschillen zoals dat in 
de kadernota gebeurt, bijdraagt aan gemeenschapszin in onze gemeente.  
 
Reactie college: 
Ons uitgangspunt is Twenterand als geheel met daarbinnen al haar kernen. Om die kernen te laten 
floreren is een kerngerichte benadering noodzakelijk. Iedere kern heeft haar eigen identiteit en 
specifieke kenmerken, waarbij zij aanvullend aan elkaar zijn. 
 
Onderwerp: kernbudgetten 
Vanuit de fractie(s): VVD 
Vraag: 
Het college stelt voor om kernbudgetten in te stellen. Waarom? Wat voor kaders verbindt u hier dan 
aan en wie kan dan deze kernbudgetten gaan opsouperen? Hoe verdeelt u de budgetten over de 
kernen? 
 
Reactie college: 
Zoals in de raadsbrief ‘Kernbudgetten gemeente Twenterand’ is aangegeven zijn kernbudgetten 
bedoeld voor het ontwikkelen van wijk- en buurtplannen en aanjaaggeld voor passende initiatieven. 
Kernbudgetten zijn bestemd om in te zetten voor de leefbaarheid in de kernen.  
 
Onderwerp: 6,6 fte 
Vanuit de fractie(s): VVD 
Vraag: 
Dan worden er in totaal 6,6 fte extra gevraagd voor uitbreiding. Gaat dit dan ten koste 
van de inhuur die nu nodig is? 
  
Reactie college: 
Nee, dit gaat niet ten koste van de benodigde inhuur, voor de 6,6 fte zijn in de kadernota extra 
middelen aangevraagd. 

 
Onderwerp: flexibele schil 
Vanuit de fractie(s): VVD 
Vraag: 
Is er al een visie op de verdeling van vaste kern en flexibele schil als het gaat om medewerkers 
naast een visie op welke expertise we in huis wensen te hebben en welke we dan incidenteel willen 
inhuren? 
 
Reactie college: 
Dit is toegelicht in de interactieve raadsbijeenkomst van 15 mei 2019.  
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Onderwerp: Algemene Risico reserve 
Vanuit de fractie(s): SGP 
Vraag: 
- Wij zien dat het College diverse bedragen ten laste van de Algemene Risico Reserve (ARR) 

brengt. Is in overeenstemming met de hiervoor geldende criteria (O,O,O)? Deze vraag geldt zeker 
ook voor het terugdraaien van de kostendekkendheid sport met een bedrag van € 280.000,-. 

- Het gebruik van de ARR als voeding voor deze extra’s werd in het verleden nu juist bekritiseerd 
wanneer daar geen goede onderbouwing voor aanwezig was. Laten we de daarvoor gemaakte 
afspraken ( de drie O’s) los?  

 
Reactie college 

- De raad heeft een maximumplafond ingesteld op de Algemene Risicoreserve (ARR). Boven dit 
maximumbedrag kan de ARR afgeroomd worden. 

- Het college heeft dit gedaan omdat het in de opinie van het college gaat om zaken die 
onafwendbaar en onvermijdelijk zijn. 
 

Onderwerp: Reserves 
Vanuit de fractie(s): SGP 
Vraag: 
Voorgesteld wordt in 2020 € 2.477.000,- ten laste van de reserves te brengen. In de volgende jaren 
zijn deze bedragen veel minder, aflopend tot € 14.400,- in 2023. Wat is de onderbouwing hier van? 
  
Reactie college: 
Het college heeft dit gedaan omdat het in de opinie van het college gaat om zaken die onafwendbaar 
en onvermijdelijk zijn. In het voorbeeld dat u aanhaalt, de kostendekkendheid sport, gaat het om een 
bezuiniging die door uw raad geaccordeerd is. Bij effectuering van dit raadsbesluit is gebleken dat de 
bezuinigingen deels niet gehaald kunnen worden. De bezuinigingen die niet gehaald kunnen worden 
zijn echter wel verwerkt in de begroting en zijn daarmee onvermijdelijk, onafwendbaar en 
onvoorzienbaar. 

 


